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FV/ac 
 

 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL 

PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA 

 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 

Caràcter: ordinari 

Data: 28 de juliol de 2016 

Horari: de les 19 h 35 min a les 22 h 15 min  

Lloc: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS 
 

Sra. Anna Alfaro i Lucas, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Josep Bardés Conesa, regidor (Gd’A) 

Sra. Annerose Bloss Geb Bantel, regidora (P.P.) 

Sra. Ana Fernández i Amela, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Oriol Font i Casaseca, regidor (APA-CUP-PA) 

Sr. Andreu Francisco i Roger, alcalde-president (ERC-SxA-AM) 

Sr. Esteve Garcia-Ossorio Barroso, regidor (CDC) 

Sra. Glòria Mans Cervantes, 4a tinent d’alcalde (AP-CP) 

Sra. Mercè Marzo Gómez, regidora (Gd’A) 

Sra. Maria Isabel Nonell i Torras, 3a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Laura Ribalaiga i Prats, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Frederic Salas i Mañas, 1r tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Maria Teresa Vilaró i Comas, 2a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

 

Assistits pel sotasignat secretari general de la Corporació, Sr. Félix-José Valdés Conde. 
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Assisteix a la sessió l’Interventor de Fons, Sr. Amadeu Pujol Puig. 

 

ORDRE DEL DIA 
 

1.- Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 30 de 

juny de 2016. 

2.- Informe d’Intervenció i Tresoreria sobre compliment de terminis per al 

pagament d’obligacions pendents corresponent al segon trimestre de 2016. 

3.- Elecció de jutge/essa de Pau substitut/a. 

4.- Proposta de l’Alcaldia sobre aprovació de les festes locals per a l’any 2017.  

5.- Proposta de l’Alcaldia sobre retribucions de càrrecs electes i assistències a 

òrgans col·legiats. 

6.- Proposta de l’Alcaldia sobre aprovació de l’expedient de modificació de crèdit 

núm. 11/2016. 

7.- Proposta de l’Alcaldia sobre creació del Consell Sectorial Municipal de Barris. 

8.- Proposta de la regidoria d’Administració sobre aprovació del Reglament de 

segona activitat de l’Ajuntament d’Alella. 

9.- Proposta de la regidoria d’Administració sobre modificació de la Plantilla de 

personal i de la Relació de llocs de treball de personal al servei d’aquest 

Ajuntament corresponent a l’exercici 2016. 

10.- Moció dels grups municipals d’Esquerra Republicana de Catalunya–Sumem per 

Alella–Acord Municipal i Alella Primer–Candidatura de Progrés sobre suport al 

projecte reforma horària. 

11.- Moció del grup municipal de Gent d’Alella per a la creació d’una taula de 

contractació permanent a l’Ajuntament d’Alella. 
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12.- Moció del grup municipal d’Alternativa per Alella-CUP per acordar la retirada de 

privilegis en actes públics i afavorir les condicions d’igualtat entre ciutadans en 

actes de protocol. 

Precs i preguntes. 

 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 

Al poble d’Alella, el dia 28 de juliol de dos mil setze, essent les 19 hores 35 minuts, a la 

Sala de Sessions de la Casa de la Vila i sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. alcalde, Andreu 

Francisco i Roger, es reuneix el Ple de l’Ajuntament en sessió pública ordinària. 

 

Constatada l’existència del quòrum necessari per a la seva vàlida constitució, l’alcalde 

obre la sessió.  

 

El Sr. alcalde manifesta que de cara a endreçar una mica més els debats, el que els 

proposarà és que després de que el ponent de cada punt del Ple hagi fet la seva 

intervenció, demanaria qui vol intervenir en aquell punt, aixequen les mans i intervenen 

de major a menor representació del grup municipal. Es fa una rèplica en bloc i després 

tornen a obrir per qui vulgui intervenir per respondre a la rèplica. Si inicialment no 

aixequen la mà per intervenir, entendrà que en aquell bloc de respostes doncs hi 

renuncien. En qualsevol cas, en el següent poden anar fent així.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que agraeix que hi hagi aquesta voluntat d’ordenar els 

debats perquè està clar que està sent necessari fer-ho. Només posar en consideració que 

ser sempre la primera serà una desavantatge per ells. Aleshores, a veure com ho poden 

gestionar perquè per una banda és necessari endreçar-ho, i en aquest sentit pensa que és 

important que quan algú d’ells enceta una línia argumental que necessita resposta i 

contra resposta, és important que la resta de grups no interfereixin traient altres temes 

perquè aleshores és un desastre. Això els passa bastant sovint. Creu que és el problema 
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fonamental que tenen. Això no sap si té una relació directa amb el fet de qui és el primer 

que intervé o en saber amb antelació quins grups volen intervenir sobre un punt. 

 

El Sr. alcalde manifesta que ell entén que per mantenir un ordre cal que fixin que és del 

de més representació a menys o del de menys a més representació. Li és indistint. Però 

creu que és important que fixin aquest mecanisme perquè sinó entren en uns debats molt 

desendreçats que segurament s’allarguen perquè se’ls van ocorrent coses a tots plegats. 

Per tant, ell els proposarà que sigui aquest ordre d’intervenció i si hi ha algú dels altres  

que prefereix avançar-se a la intervenció doncs ho fan i sinó ho fan amb aquest 

decalatge.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que, en tot cas, això és matèria de ROM que espera puguin 

posar sobre la taula i parlar ben aviat. Entén que el debat, de moment, ha de atenir-se a 

les qüestions que són importants. Dues rondes li sembla bé prendre-ho com a model base 

però que sigui laxa en la seva aplicació mentre no tinguin el ROM. 

 

El Sr. alcalde manifesta que ell el que entén és que tornant del mes d’agost caldria que 

s’hi posessin fort per intentar aprovar un nou ROM perquè l’actual és de l’any 1986 si no 

li falla la memòria. 

 

El Sr. secretari manifesta que és de l’any 1991. 

 

El Sr. alcalde manifesta que del 1991, i, per tant, està desactualitzat. Tenen una base 

d’un treball que s’havia fet previ que pot servir com a base i, a partir d’aquí intenten 

arribar a l’acord més ampli possible, a poder ser la unanimitat, per fixar unes noves 

normes de funcionament. La seva direcció del Plenari es caracteritza al llarg de tots 

aquests anys per una laxitud important però que entén que amb les dinàmiques 

adquirides darrerament creu que cal posar una mica d’ordre. Veuran si el que proposen 

avui és el millor o cal trobar un altre sistema mentre no tinguin el ROM aprovat.  
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La regidora Sra. Bloss manifesta que la base és el que els va presentar el febrer. Això de 

què parla és la base del ROM? 

 

El Sr. alcalde manifesta que hi ha un document treballat l’anterior mandat, principalment 

pels grups d’Esquerra-Republicana Sumem Per Alella i Convergència i Unió que va arribar 

a un punt a prop de poder-se portar al Plenari, però en aquell moment hi havia tot un 

seguit de legislació, tramitació, en el Parlament de Catalunya, que els va fer optar per 

esperar a que s’aprovés aquella legislació. Allò no es va aprovar, i, per tant, estan amb el 

ROM de l’any 1991. Entén que han de ser capaços d’abans del mes de desembre ho 

endrecin amb el nou document.    

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que abans d’entrar en el primer punt de l’ordre del 

dia voldria dir que en la Comissió Informativa van aprovar l’entrada del punt de la 

declaració de lesivitat d’una finca del carrer Montserrat i en rebre l’ordre del dia no hi és. 

 

El Sr. alcalde manifesta que ho volia comentar com a primer punt de precs i preguntes, 

però ja ho avança i ja comencen desendreçats. Aquí, davant, la imminència del Plenari i 

davant la constatació flagrant de l’error comès per part dels Serveis Tècnics a atorgar 

aquella llicència, es va prendre la decisió de treballar la declaració d’aquesta lesivitat. I 

el primer pas és el fet d’aprovar un decret on es suspèn l’executivitat de la llicència. El 

que ell no coneixia el dijous al vespre quan ho varen exposar aquí, és que en aquest 

Decret on es suspèn l’execució s’ha de donar audiència al particular, a l’afectat o 

interessat. I aquesta audiència és de deu dies. Per tant, ja estan notificats i quan acabi 

aquest termini d’audiència es valorarà les seves al·legacions o no, i en el proper Plenari 

es procedirà a aprovar aquesta declaració de lesivitat respecte l’aprovació, pel públic que 

ha vingut avui, de l’enderroc d’un habitatge del carrer Montserrat, núm. 4, que estava 

dintre del catàleg de patrimoni i això l’arquitecte tècnic quan va fer l’informe no ho va 

tenir en compte. Les incorporacions al nou catàleg no ho va tenir en compte i en 

detectar-se, i aquí també hi va haver una denúncia del regidor Font de la CUP, que els va 

portar tot plegat a haver de valorar-ho i de veure, evidentment, que calia actuar 
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d’aquesta manera. Per tant, si els sembla, si han d’obrir debat al respecte ho farien 

després. 

 

A continuació passen a tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, recaient sobre 

aquests punts els acords que a continuació s’indiquen: 

 

 

1.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL 

DIA 30 DE JUNY DE 2016.- La tinent d’alcalde Sra. Vilaró manifesta que a la pàgina 23, 

a la línia 11, es parla de les diferents vessants dels terrenys del Parc de la Serralada 

Litoral, i allà on diu “que enfoca Can Pagès” i hauria de dir “enfoca cap al Vallès”. 

 

 La Presidència sotmet a votació l’aprovació de l’acta de la sessió ordinària de 30 de juny 

de 2016, la qual  s’aprova per unanimitat amb l’esmena formulada per la tinent d’alcalde 

Sra. Vilaró. 

 

 

2.- INFORME D’INTERVENCIÓ I TRESORERIA SOBRE COMPLIMENT DE TERMINIS PER AL 

PAGAMENT D’OBLIGACIONS PENDENTS CORRESPONENT AL SEGON TRIMESTRE DE 2016.- 

El Sr. alcalde ret compte de l’informe d’Intervenció i Tresoreria, el qual literalment diu: 

 

“Informe de la Tresoreria i la Intervenció municipal d’acord amb la Llei 

15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, 

per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les 

operacions comercials i d’acord amb el que estableix el Reial Decret 635/2014, 

de 25 de juliol, que desenvolupa la metodologia de càlcul del període mitjà de 

pagament a proveïdors, corresponent al segon trimestre de 2016 

 

Vist que el principi de sostenibilitat financera definit en l’article 4 de la Llei 

Orgànica 2/2012 de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera 
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inclou no sols el control de deute financer sinó també el control del deute 

comercial. 

 

Vist que per tal de controlar el deute comercial, aquesta Llei Orgànica ha establert 

el concepte de període mitjà de pagament com expressió de temps de pagament o 

retard en el pagament dels deutes comercials, de forma que totes les 

Administracions Públiques hauran de fer el càlcul mitjançant una metodologia 

comuna i fer-lo públic. 

 

Vist que la normativa de morositat estableix un termini màxim dels pagaments de 

30 dies i que quan aquest s’incompleix en dos períodes consecutius cal adoptar 

mesures correctores de tresoreria pel seu compliment. 

 

Vist que l’article 4.3 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 

3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la 

morositat en les operacions comercials estableix que els tresorers o, en el seu 

defecte, els interventors de les corporacions locals elaboraran trimestralment un 

informe sobre el compliment dels terminis previstos en aquesta llei pel pagament 

de les obligacions de cada entitat local, que inclourà necessàriament el número i 

quantia global de les obligacions pendents en les quals s’estigui incomplint el 

termini. 

 

Vist el Reial Decret 635/2014, pel qual es desenvolupa la metodologia de càlcul del 

període mitjà de pagament a proveïdors de les Administracions Públiques i les 

condicions i el procediment de retenció de recursos dels règims de finançament 

previstos a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’ Estabilitat Pressupostària i 

Sostenibilitat Financera.  

 

Per tot l’exposat: 
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PRIMER.- S’informa a continuació de les dades corresponents a l’informe de 

morositat d’acord amb la Llei 15/2010, de 5 de juliol, segons documents annexos 

adjunts.  

 

SEGON.- S’informa del període mitjà de pagament d’acord amb el que estableix el 

Reial Decret 635/2014, de 25 de juliol: 

 

Entitat 
Ràtio Operacions 

Pendents de 
Pagament 

Import 
d'Operacions 
Pendents de 
Pagament 

Ràtio 
d'Operacions 

Pagades 

Import 
d'Operacions 

Pagades 

Període Mitjà 
 de pagament  

Ajuntament 
d'Alella 

-13,74 479.921,65 -4,53 1.723.245,52 
 

-6,54 
 

 

 

El Sr. alcalde manifesta que dóna la paraula al Sr. Interventor perquè els pugui informar. 

 

El Sr. Interventor manifesta que en virtut de la normativa vigent i en particular de la Llei 

Orgànica 2/2012 d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, la Llei 15/2010, 

de modificació de la Llei 3/2004 per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la 

morositat en les operacions  comercials, i especialment també el Reial Decret 635/2014, 

pel qual s’estableix la metodologia de càlcul sobre el període mitjà de pagament als 

proveïdors, s’informa que l’Ajuntament ve complint aquest període mitjà de pagament i 

que és inferior als 30 dies. S’ha posat a disposició dels membres de la Corporació el 

corresponent informe elaborat per aquesta Intervenció i així mateix per l’òrgan de la 

Tresoreria. 

 

 

El Ple municipal acorda quedar assabentat de l’informe d’Intervenció i Tresoreria sobre 

compliment de terminis per al pagament d’obligacions pendents corresponent al primer 

segon de 2016. 
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3.- ELECCIÓ DE JUTGE/ESSA DE PAU SUBSTITUT/A.- El Sr. alcalde manifesta que primer 

de tot voldria que constés en acta i creu que ho pot dir en nom de tots els membres de la 

Corporació, l’agraïment a la persona que ha estat duent a terme aquesta tasca, la Sra. 

Montserrat Bengochea, que també opta a renovar el càrrec de jutgessa de pau substituta. 

Per tant, que consti en acta l’agraïment exprés per la seva tasca realitzada durant tots 

aquests anys. Han de posar a votació dues candidatures, una per part de la Sra. Rosa 

Moraleda i una altra per part de la Sra. Montserrat Bengochea. El Sr. alcalde manifesta 

que proposaria, en aquest cas, fer una votació secreta amb urna, des del moment en què 

afecta a dues persones. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que per a ells no hi ha inconvenient que no sigui una 

votació secreta. A més a més, han de tenir en compte que la Sra. Rosa Moraleda ha estat 

a les llistes del partit del govern, tant en l’últim mandat com a suplent i en l’anterior 

com a no suplent. Per tant, entenen que per part de Gent d’Alella no hi ha cap problema 

a fer la votació a mà alçada.  

 

El Sr. secretari manifesta que s’ha d’acordar el sistema de votació per part del Ple, si és 

secreta o no. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que no cal que el vot sigui secret, i, per tant, ells 

volen que sigui un vot normal com dictamini el secretari si a mà alçada o com es 

consideri oportú. I, en aquest cas, amb les apreciacions de Gent d’Alella, ells s’hi sumen.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que, en tot cas, la votació secreta és excepcional perquè 

l’habitual és que sigui públic i que, per tant, a efectes de transparència i participació 

pública, habitualment hauria de ser una votació a mà alçada i només secreta en casos 

excepcionals, quan es vulneri algun dret a la intimitat. 
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El Sr. secretari manifesta que l’elecció de persones també es podria adoptar per votació 

secreta. Per part del Ple, prèviament, s’ha d’acordar que sigui secreta perquè el normal és 

que sigui pública. S’ha de fer una votació primer per acordar si és secreta o no és secreta. 

 

El Sr. alcalde manifesta que des del moment en què afecta a persones que no són 

membres de la Corporació, ell el que proposa és que es pugui fer una votació amb urna. 

En qualsevol cas ho posarien a votació. 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la realització de la votació de forma 

secreta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i 

Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, Fernández i Ribalaiga; hi voten en contra els 

regidors Sra. Marzo, i Srs. Bardés, Font i Garcia-Ossorio; s’absté la regidora Sra. Bloss. En 

conseqüència s’aprova que es realitzi la votació de manera secreta.  

 

El Sr. secretari manifesta que entendrien els sobres sense papereta com a abstenció i que 

per a l’elecció de jutge/essa de pau substitut/ta es requereix el vot favorable de la 

majoria absoluta legal, en conseqüència serien 7 vots favorables com a mínim. 

 

A continuació es procedeix a efectuar la votació per a l’elecció de jutge/essa de pau 

substitut/ta mitjançant papereta secreta. Conclosa aquesta votació i recomptats els vots 

emesos s’obté el següent resultat: 

 

- Sra. Rosa Maria Moraleda Vila: 9 vots 

- Sra. Montserrat Bengochea Bassedas: 3 vots 

- Abstencions: 0 

- Vots nuls: 1 (Papereta amb el nom de Rosa Maria Moraleda Vila ratllat amb 

bolígraf i la inscripció “No és ètic imposar un candidat de la llista amb majoria 

absoluta”).  

- Total vots emesos: 13 
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Havent obtingut la Sra. Rosa Maria Moraleda, la majoria absoluta legal dels vots, queda 

elegida com a jutgessa de pau substituta. 

 

El Sr. alcalde manifesta que espera que tingui molts encerts en la seva nova tasca.  

 

 

4.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ DE LES FESTES LOCALS PER A L’ANY 

2017.- El Sr. alcalde ret compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Examinat l’escrit R.E. 5802, de 8 de juliol de 2016, tramès pel Director dels Serveis 

Territorials de Treball, Afers Socials i Famílies de Barcelona de la Generalitat de 

Catalunya, sobre la preparació de l’Ordre de Festes Locals a Catalunya per a l’any 

2017. 

 

Vist el disposat per l’article 46 del Reial Decret 2001/1983, de 28 de juliol, aquesta 

Alcaldia proposta al Ple municipal l’adopció dels següents acords: 

 

PRIMER.- Establir com a festes locals del municipi d’Alella per l’any 2016, els dies 5 

de juny i 1 d’agost. 

 

SEGON.- Donar trasllat d’aquest acord al Director dels Serveis Territorials de Treball, 

Afers Socials i Famílies de Barcelona de la Generalitat de Catalunya.” 

  

El Sr. alcalde manifesta que enguany la proposta és com sempre l’1 d’agost, el dia de San 

Feliu, patró d’Alella, com a festiu, i tornar a el que s’havia fet els darrers anys, excepte 

aquest 2016 perquè la Generalitat de Catalunya la va fixar com a festa nacional, proposar 

el 5 de juny, el segon dilluns de Pasqua, com a festa de caràcter local. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que tot i que ha buscat la informació el 5 de juny no és 

festa local a Barcelona. Té entès que no però se’n vol assegurar perquè sempre han estat 
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de la tesi que per conciliació amb la vida laboral era bo intentar tenir, a banda de la 

Festa Major, que lògicament han de respectar perquè és la seva festa local per 

excel·lència, aquesta segona festa local, que pot ballar més, fer-la coincidir amb 

Barcelona. Insisteix que per temes de conciliació. Aleshores si no tenen aquesta certesa 

hi votarien en contra. 

 

El Sr. alcalde manifesta que fins on ell sap creu que l’Ajuntament de Barcelona encara no 

s’ha pronunciat al respecte. Però, en qualsevol cas, ara no recorda quin és el termini per 

pronunciar-se però ho posarien a votació. 

 

El Sr. secretari manifesta que el termini per pronunciar-se és aquest mes. 

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Fernández i Ribalaiga, i Sr. Font; hi voten en contra els regidors Sra. Marzo i Sr. Bardés; 

s’abstenen de votar-la els regidors Sra. Bloss i Sr. Garcia-Ossorio. En conseqüència 

s’aprova la proposta.  

 

 

5.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE RETRIBUCIONS DE CÀRRECS ELECTES I 

ASSISTÈNCIES A ÒRGANS COL·LEGIATS.- El Sr. alcalde ret compte de la proposta de 

l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Aquesta Alcaldia proposta al Ple municipal l’adopció dels següents acords: 

 

PRIMER.- Deixar sense efectes l’apartat “novè” de l’acord adoptat pel Ple municipal, 

en sessió de 9 de juliol de 2015, en el sentit de que les retribucions i assistències 

als membres de la Corporació no experimentaran cap variació en el que queda de 

mandat. 
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SEGON.- Els empleats públics, per l’assistència a sessions d’òrgans col·legiats a que 

fa referència l’article 28 del Reial Decret 462/2002, meses de contractació, 

comissions especials, informatives i altres òrgans similars, percebran les mateixes 

quantitats previstes per l’assistència a tribunals de selecció de personal de 

categoria segona (President i secretari: 42,83€, Vocals: 39,78€). 

 

Els càrrecs electes sense dedicació parcial o plena percebran les esmentades 

quantitats per l’assistència a les meses de contractació.” 

 

El Sr. alcalde manifesta que com varen comentar a la Comissió Informativa, proposarien 

modificar l’acord que es va prendre el 9 de juliol de l’any passat, respecte de l’acord de 

retribucions, indemnitzacions i assistències, pel que fa a dos punts. Per suprimir, en el 

punt novè, on s’establia l’increment amb l’IPC de Catalunya o l’increment proposat pels 

treballadors de l’Ajuntament d’Alella el menor possible les retribucions dels electes o 

assistències. El que proposen és que els càrrecs electes de l’Ajuntament d’Alella, al llarg 

de tot aquest mandat tinguin la mateixa retribució aprovada a principi de mandat, i, per 

tant, que es tregui aquest punt d’actualització. I després subsanar un error que es va 

produir en aquell moment en el punt que en els diferents mandats havia existit en aquest 

acord, que era per assistències a sessions d’òrgans col·legiats, i que en el moment de 

portar-lo en aquesta sessió plenària es va treure. I és el que fixa les retribucions per 

assistències en aquestes sessions d’òrgans col·legiats, aquí tan pels treballadors com pels 

dos regidors, en cas que participin d’una mesa de contractació, els dos regidors que van 

per assistències.  

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que en base en aquest punt número 4, en la 

modificació referent a la retribució, a l’increment de la retribució dels càrrecs electes, ells 

hi estan absolutament d’acord. No serà cap mena de problema. I a més continuen 

pensant que és una mesura d’austeritat i que, per tant, hi han de contribuir. Res a dir. No 

estan absolutament d’acord i per això votaran en contra amb el tema del segon punt, en 
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el qual aquestes retribucions per les assistències a diferents meses en el seu horari de 

treball hagi d’estar retribuït. Per tant, estan retribuint dos vegades per un mateix horari 

de feina. Si bé com a càrrecs electes estan assumint aquesta responsabilitat de no 

incrementar les seves retribucions en base a un concepte d’austeritat, queda 

absolutament fora de to i fora de joc aquesta proposta per part del govern. Per això ells 

hi votaran en contra.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que comparteixen el criteri de que la retribució, òbviament 

en horari laboral, d’un treballador perquè compleixi les seves funcions estàndard no 

hauria d’estar remunerada. I la pròpia llei en alguns dels casos parla com 

excepcionalment en els casos que es puguin preveure. Per tant, si fos fora de l’horari, si 

fos unes competències diferents, doncs s’entendria. Però sent dins del seu horari laboral i 

cobrant els sous que corresponen d’acord amb el que està establert, no entenen perquè 

s’ha de pagar un plus per participar en una tasca que ja consta com una de les funcions 

pròpies del seu lloc de treball. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que ells també hi votaran en contra perquè no entenen 

com es barregen dos assumptes en un punt. Primer les retribucions pels electes i després 

això altra que no té res a veure.  

 

El Sr. alcalde manifesta que es barregin o no aquests dos punts van i han estat anant els 

diferents mandants en el mateix acord aprovat a l’inici de cada mandat, en el Ple 

d’organització, i el que proposen és que quedi aquesta constància d’una qüestió es ve 

fent en aquest Ajuntament de fa molts anys i que ells, com a govern, no s’han plantejat 

de qüestionar.    

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 
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Fernández i Ribalaiga; hi voten en contra els regidors Sres. Bloss i Marzo, i Srs. Bardés, 

Font i Garcia-Ossorio. En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

 

6.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE 

CRÈDIT NÚM. 11/2016.- El Sr. alcalde ret compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual 

literalment diu: 

 

“ASSUMPTE: Modificació de crèdit  

Núm. expedient: 11/16 Transferència crèdit (Ple) 

 

Per poder atendre les despeses que es detallen a continuació, per a les quals la  

consignació en el pressupost ordinari actual és insuficient, cal tramitar l’expedient de 

modificació de crèdit amb subjecció a les disposicions vigents.  

 

Vist que s'han examinat els crèdits de l'esmentat pressupost i que es poden reduir 

sense pertorbació del servei. 

 

Vist que les partides que es proposa minorar no han estat incrementades mitjançant 

suplements o altres transferències. Tampoc procedeixen de crèdits incorporats com a 

conseqüència de romanents no compromesos procedents de pressupostos tancats, ni 

han estat objecte de cap minoració, com a conseqüència de transferències anteriors.  

 

Vist que no hi ha cap compromís de despesa que impedeixi la modificació de les 

partides que es proposa minorar.  

 

Vist que es compleixen l’article 179 i 180 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 

març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, els 

articles 40 a 42 del Reial decret  500/1990 i l’article 10 de les bases d’execució del 

pressupost. 
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Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple Municipal l’adopció dels següents 

acords: 

 

PRIMER. - Aprovar una modificació de crèdit relativa a una transferència de crèdit, 

per import de 60.000,00 euros, entre les aplicacions que s’indiquen a continuació: 

 

A disminuir: 

 

Aplicació Descripció Projecte Import 

05.929.50000 Fons de contingència  60.000,00 

TOTAL   60.000,00 

 

A augmentar: 

 

Aplicació Descripció Projecte Import 
03.150.21000 Reparació i manteniment 

zones públiques  
60.000,00 

TOTAL   60.000,00 
 

SEGON.- Continuar la tramitació establerta a l’article 179 del text refós de la llei 

reguladora de les hisendes locals sotmetent l’esmentat expedient a informació 

pública per un termini de quinze dies hàbils en el Butlletí Oficial de la Província, 

perquè qualsevol persona interessada pugui formular aquelles objeccions i 

suggeriments que estimi adients. 

 

TERCER.- Considerar definitivament aprovat l’expedient en cas que no es formuli cap 

objecció ni suggeriment contra aquest expedient en el termini d’informació 

pública.” 
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El Sr. alcalde manifesta que aquesta modificació, tal i com es va comentar en la Comissió 

Informativa es tracta d’una transferència de crèdit que va de la partida “Fons de 

contingència” a la partida de “Reparació i manteniment de zones públiques” per un 

import de 60.000 euros. Com es va informar és una dotació que permet que aquesta 

partida, que és una partida que habitualment, cada any, neix amb una dotació inferior 

amb la que acaba l’exercici, doncs va néixer amb 160.000 euros, la doten amb 60.000 

euros en aquests moments per poder seguir fent front a aquestes actuacions de reparació 

i de manteniment de la via pública. I, possiblement, en els properes plenaris, setembre o 

octubre, doncs tindrà alguna nova dotació si el pressupost i l’evolució del pressupost així 

ho permeten.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ells votaran en contra d’aquesta modificació per la 

inconcreció de la partida en si mateixa i també per la dinàmica de fer modificacions de 

crèdit de forma permanent sobre partides que saben des de l’inici que estan infradotades. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que per no allargar-se més se sumen al que Gent 

d’Alella ha comentat, i, per tant, també hi votaran en contra. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que en el seu cas, estan d’acord amb aquesta modificació de 

crèdit perquè almenys la major part dels seus components van dedicats a coses 

extraordinàries que, per tant, no estaven previstes. Dit això, i com ja van dir en la 

Comissió Informativa que sí que els agradaria que el pressupost s’adeqüés molt més en 

origen respecte aquelles actuacions que s’han de desenvolupar tot l’any a l’hora de 

comparar costos, etcètera, i que les possibles modificacions quedessin únicament i 

exclusivament reservades a casos com aquests en que no hi havia cap tipus de previsió. 

Per tant, esperen que no apareguin el setembre i octubre noves modificacions si no van 

vinculades estrictament a temes d’urgència com és el cas, i que els ha exposat l’Ana 

Fernández. 
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La regidora Sra. Bloss manifesta que ells s’abstindran perquè ella demanava informació 

sobre el reg de sal en l’aparcament dels “Plumeros” i poca cosa ha rebut. I, per tant, li 

hagués agradat rebre més informació sobre les altres alternatives i sobretot el pressupost 

és alt en aquest cas. 

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Fernández i Ribalaiga, i Sr. Font; hi voten en contra els regidors Sra. Marzo, i Srs. Bardés 

i Garcia-Ossorio; s’absté de votar-la la regidora Sra. Bloss. En conseqüència s’aprova la 

proposta.  

 

 

7.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE CREACIÓ DEL CONSELL SECTORIAL MUNICIPAL DE 

BARRIS.- El Sr. alcalde ret compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Des de l’Àrea de Participació Ciutadana proposem aprovar la creació del Consell 

Sectorial Municipal de Barris. Aquest consell sectorial, previst en les actuacions del 

Pla d’Acció Municipal, neix com espai d’interlocució amb les associacions de veïns i 

veïnes d’Alella. Per a la creació d’aquest Consell Sectorial, serà necessària una 

majoria absoluta, tal com ho descriu l’article 23 del Reglament de Participació 

Ciutadana d’Alella. 

 

El Plenari del Consell Sectorial està integrat per l’Alcalde, exercint de president, i 

per un/a representant de cadascuna de les associacions de veïns i veïnes inscrites 

en el Registre Municipal d’Entitats d’Alella. El president resta facultat de convidar 

als responsables de les diverses àrees de l’Ajuntament segons l’ordre del dia de la 

convocatòria. 
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El Plenari del Consell es reunirà un trimestralment en sessió ordinària i, en sessions 

extraordinàries, sempre que el president consideri necessària la convocatòria i quan 

ho sol·licitin una tercera part dels seus membres.” 

 

El Sr. alcalde manifesta que a arrel de l’audiència pública realitzada el passat mes d’abril, 

aquesta Alcaldia va agafar el compromís de crear una comissió de relació directa entre les 

diferents associacions de veïns i l’Alcaldia, i aquest Ajuntament. Mentrestant s’han anat 

realitzant aquests mesos, entre aquesta audiència pública i el plenari d’avui, diferents 

reunions amb representants dels barris, alguns d’ells constituïts com a associacions de 

veïns, d’altres organitzats de manera informal. I com varen dir, doncs porten a aquest 

plenari la creació d’aquest Consell Sectorial que estaria integrat per l’Alcaldia, exercint 

com a president i per un o una representant de cadascuna de les associacions de veïns 

inscrites en el Registre Municipal d’Entitats d’Alella. S’ha posat a disposició de les 

diferents persones que han vingut representant els barris que no estan organitzats 

formalment, dues persones que treballen en aquest Ajuntament, en l’àrea d’Alcaldia i de 

Participació, per tal de poder-los acompanyar en el viatge cap a la constitució com a 

associació de veïns amb l’objectiu que el nombre d’associacions de veïns vagi creixent el 

més ràpidament possible en funció de les voluntats d’aquests mateixos veïns i del barris. 

Es proposarà també que en aquestes reunions del Consell Sectorial hi puguin venir els 

responsables de les diferents àrees de l’Ajuntament segons els punts de l’ordre del dia a 

tractar en cada una de les sessions. S’estableix que es reunirà en sessió ordinària cada 

trimestre, i que en sessions extraordinàries es podrà reunir quan el president ho cregui 

oportú o quan una tercera part d’aquestes associacions de veïns, membres d’aquest 

consell, ho sol·licitin. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que si els podria dir si us plau quantes associacions de 

veïns tenen en aquests moments en el Registre d’Entitats. Si el Sr. alcalde preveu que hi 

hagi algun grup de l’oposició que estigui representat dins del Consell. Si hi ha un 

Reglament previst de desplegament i quan està previst que es desplegui. Si hi haurà 

actes de les reunions i si es faran públiques aquestes actes. 
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La regidora Sra. Bloss manifesta que ho veu molt opac. Està tan tancat. No ho sap, però 

no és gens transparent. No li sembla correcte. Per tant, es suma a tot el que ha dit la 

Sra. Marzo i que els avisin a temps referent a les reunions. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que en tot cas, i com es va parlar en la Comissió 

Informativa, si bé aquest format és veritat que no està reglamentat, els sembla 

interessant que es pugui dur a terme. En tot cas, que sí que van demanar i en principi no 

sap si hi va haver un conat d’acceptació i d’acord en que hi hagi actes les quals puguin 

llegir i així poder tenir un coneixement del que es fa, i així no calgui la seva presència 

física en aquestes actuacions. Només així ells hi votarien a favor perquè entenen que és 

el que correspon perquè la informació que pugui sortir en aquestes reunions és d’interès 

per tots els regidors. Ells hi votaran a favor en cas que es prengui acta i sigui consultable 

per part de tots els regidors. Acta completa de les sessions perquè entenen que això 

afavoreix la transparència i la participació. En cas contrari es veuran obligats a votar en 

contra perquè seria una tècnica d’hermetisme que no correspon.  

 

El Sr. alcalde manifesta que respecte el nombre d’entitats si no s’equivoca, en aquests 

moments hi hauria 7 associacions de veïns constituïdes en el Registre, tot i que n’hi ha 

una que ha deixat de ser activa, la del Canonge. Però estarien a l’entorn d’aquesta mitja 

dotzena. En principi, com comentaven, la representació per part de l’Ajuntament en 

aquest Consell, serà de l’Alcaldia i els regidors de les àrees afectats pels punts de l’ordre 

del dia que quedin reflectits. Respecte del Reglament no aprovaran un Reglament com a 

tal en aquests moments. Han començat a treballar amb la Diputació de Barcelona, amb 

l’àrea de Participació Ciutadana, per aquests 2016 i 2017, el poder enfocar la participació 

sobre els nous criteris en els que la Diputació ja està treballant, i, per tant, els han 

aconsellat que com a tal no desenvolupin cap Reglament del Consell, de moment. I, per 

una altra banda, i com apuntava el Sr. Font, aixecaran acta d’aquestes reunions i es faran 

públiques. 
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La regidora Sra. Bloss manifesta que insisteix en que li agradaria tenir la llista dels que 

hi assisteixin dels barris i el contacte, el nom i el telèfon de l’associació. Després 

l’assistència com a oients pels regidors que vulguin, sobretot els de l’oposició. I la 

informació no d’un dia per l’altra, és a dir, quan convoquin les reunions que els ho passin 

també de seguida a ells. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que a ells els encantaria votar a favor. Ella creu que si 

hi ha un grup que ha donat més la tabarra amb els temes de participació són ells i no 

d’ara ni de fa dos dies. Ells han necessitat 18 mesos, un any i mig des de que han 

aprovat el Reglament de Participació, per presentar una proposta de Consell Sectorial de 

Barris, que és un full que explica el que ha explicat el Sr. alcalde i res més. Francament, 

hagués pogut desenvolupar el que tenen en aquests moments no 18 mesos després de 

l’aprovació del Reglament de Participació sinó l’endemà mateix. Tot plegat els fa pensar 

que la seva visió real del que espera el Sr. alcalde de la participació en aquest poble no 

acaba de reunir els mínims requisits de voluntat real democràtica de participació. I, 

d’altra banda, es sent profundament indignada de que el Sr. alcalde entengui la 

participació com l’entén. I que el Sr. alcalde estigui en condicions de convocar primer 

aquests veïns o aquests representants de veïns amb tota dignitat, a una reunió com la 

que va fer ahir per explicar el sistema de funcionament de les càmeres, abans que els 

propis grups municipals que representen la totalitat de la resta veïns. És lamentable. Se 

sent profundament indignada. Per tant, amb tot el seu desencís votarà en contra 

d’aquesta proposta que fa i tantes altres que faci que se li assemblin. 

     

El regidor Sr. alcalde manifesta que les dades de contacte que demanava la regidora Sra. 

Bloss estan en el web d’Alella Entitats, obert a tothom. I, per tant, allà pot anar a mirar 

quines són les associacions de veïns, i qui són els seus presidents i quines són les seves 

dades de contacte. És a dir, que ho pot fer directament. I davant la indignació de la 

regidora Sra. Marzo manifesta que la pot arribar a entendre. També li pot dir que aquelles 

6 diapositives tampoc les havien vist els membres del govern.  
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La regidora Sra. Bloss manifesta que eren 10 i que era un “Power Point” força bo pel que 

ella ha vist. Està indignada. Aquest matí ha parlat amb el Sr. Fede Salas i com és possible 

que a ells els han dit que quan les coses estiguin més acabades i tot això, aleshores 

tindran una reunió i abans ho ofereixen al poble i ells no en tenen ni idea i estan 

esperant perquè els convoquin i no ho fan. Això és una vergonya. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que no afegirà res. Simplement que cada vegada 

sembla que obliden que ells són representants d’aquest poble i que com a tals potser 

tenen els mateixos drets i obligació d’estar assabentats de les coses que passen al seu 

poble. Aquesta omissió, si el Sr. alcalde és comprensiu i que entén tot el que la Sra. 

Marzo els ha dit abans, i la seva excusa és que els seus membres de govern no n’eren 

conscients doncs ho sent molt però és una excusa pobre. 

 

El Sr. alcalde manifesta que en qualsevol cas no és una excusa és una constatació. El 

sistema tot just està acabant de ser plenament operatiu. Entenen que possiblement a 

partir de demà i en qualsevol cas la setmana que ve estarà plenament operatiu. Aquesta 

reunió amb els veïns, amb els representants dels veïns, estava convocada feia temps i hi 

havia el compromís d’explicar-los l’evolució i amb l’evolució que hi havia en aquell 

moment se’ls hi va ensenyar. Hi haurà, a partir del moment en que el sistema entri en 

funcionament, es farà una reunió amb ells, entén que ja serà a primers de setembre, per 

poder-los explicar abastament les condicions d’aquest nou sistema. 

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Fernández i Ribalaiga, i Sr. Font; hi voten en contra els regidors Sres. Bloss i Marzo, i Srs. 

Bardés i Garcia-Ossorio. En conseqüència s’aprova la proposta.  
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8.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA D’ADMINISTRACIÓ SOBRE APROVACIÓ DEL 

REGLAMENT DE SEGONA ACTIVITAT DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA.- La tinent d’alcalde 

Sra. Nonell ret compte de la proposta de la regidoria d’Administració, la qual literalment 

diu: 

 

“L’article 18 de l’Acord regulador de les condicions de treball del personal 

funcionari al servei de l’Ajuntament d’Alella per als anys 2013-2015 i l’article 18 del 

Conveni Col·lectiu regulador de les condicions de treball del personal laboral al 

servei de l’Ajuntament d’Alella per als anys 2013-2015, preveuen l’elaboració d’un 

reglament intern que reguli l’accés i les condicions del personal funcionari i laboral 

a desenvolupar una segona activitat dins l’estructura de l’Ajuntament. 

 

La Mesa de negociació, en sessió celebrada el 23 de juny de 2016, va aprovar el 

Reglament de segona activitat de l’Ajuntament d’Alella. 

 

Per tot això es proposa al Ple municipal l’adopció del següent acord: 

 

PRIMER.- Aprovar inicialment el Reglament de segona activitat de l’Ajuntament 

d’Alella. 

 

SEGON.- Sotmetre l'expedient al tràmit d'informació pública mitjançant un anunci al 

Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, al Diari Oficial de la Generalitat de 

Catalunya, a uns dels mitjans de comunicació escrita diària, a la pàgina web i al 

tauler d'anuncis de l'Ajuntament, per un termini de trenta dies hàbils, per a la 

formulació de reclamacions i/o al·legacions, a comptar des del dia següent al de la 

darrera publicació oficial d'aquest anunci en el BOP o DOGC. L'aprovació inicial 

esdevindrà definitiva en el supòsit que no es formuli cap reclamació i/o al·legació 

en l’esmentat període.” 
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El President obre la deliberació i la tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que l’acord 

regulador de les condicions de treball del personal funcionari al servei de l’Ajuntament 

d’Alella, pels anys 2013-2015 i el conveni col·lectiu regulador de les condicions de 

treball del personal laboral al servei de l’Ajuntament d’Alella, en el seu article 18 

incorpora el compromís d’elaborar i posar en marxa un reglament que afecti el personal 

funcionari i el personal laboral, no tan sols el col·lectiu de la Policia Local sinó també el 

de la Brigada Municipal. Aquest reglament incorpora la possibilitat que qualsevol 

funcionari o treballador d’aquests col·lectius pugui passar a la situació administrativa de 

segona activitat, a petició pròpia o d’ofici, millorant les seves condicions de treball, de 

vida i de salut, sense la necessitat d’abandonar la seva vida laboral. La segona activitat 

és una situació administrativa que té per objecte l’assignació del personal a qui se li 

aplica a llocs de treballs idonis a l’evolució de les seves capacitats i als coneixements 

professionals. Les causes per demanar aquesta situació de segona activitat poden ser 

persones que acreditin una insuficiència en les seves aptituds físiques que l’impedeixin 

dur a terme amb normalitat les tasques assignades al lloc de treball que ocupa. La segona 

causa són els supòsit previstos en l’article 43 de la Llei 16/1991, de 10 de juliol, 

reguladora de les Policies Locals. I, no està regulat en cap lloc ni legislat, el tercer punt 

que consta en aquest reglament, que és el que la Brigada pugui demanar aquesta segona 

activitat a partir dels 60 anys. Es crearan dos llocs de treball per aquesta segona 

activitat. Aquesta segona activitat l’assignació es farà per ordre d’entrada de les 

sol·licituds. Hi haurà un procés d’avaluació d’aquesta petició de segona activitat. Aquest 

és el marc principal. 

 

El tinent d’alcalde Sr. Salas manifesta que bàsicament és això. Hi ha una sèrie d’articles 

més en aquest reglament que acaba de configurar-ho tot, inclús els dictàmens mèdics, els 

reconeixements mèdics, etcètera. Tot està recollit en aquest reglament que s’ha estat 

treballant abastament d’acord amb els representants sindicals i dels treballadors de 

l’Ajuntament i que ha estat signat amb l’acord de tots ells. Per tant, suposa que l’han 

tingut a la seva disposició durant aquests dies. Simplement és presentar-lo a l’aprovació 

del Ple. 
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El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que ells han estat veient el document que s’ha 

signat per les parts. Tornen a detectar, i d’això ja n’han fet esment, que aquest document 

ja neix coix des del punt de vista en que gent, treballadors, tan de Policia Local com 

gent de la Brigada, susceptibles de poder demanar o necessitar aquesta segona activitat, 

estarien parlant de l’entorn de 10 persones quan només hi ha 2 places. Per tant, ja 

parteixen de ser un element en el qual aniran coixos, molt coixos. A més a més, torna a 

marcar i torna a definir el que ja han reiterat més d’una vegada, que és la necessitat de 

regeneració del seu cos policial en quan a que necessiten agents joves que puguin suplir 

les diferents tasques que hi ha a la seva policia i que ja tinguin una edat, i que es 

mereixen aquesta segona activitat. Per tant, no hi votaran en contra, però se’ls fa molt 

difícil votar una cosa que ja neix coixa des d’un bon inici i veient que tampoc hi ha 

excessiva voluntat de poder-ho arreglar. Per tant, el seu vot anirà en un sentit 

d’abstenció. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que celebren que s’arribi a aquest acord. La seva necessitat 

ja es va fer notar el febrer. Havia d’haver estat aprovat el 2015, al final, el febrer es va 

destacar des de l’oposició que era imprescindible tirar-ho endavant. En tot cas, celebren 

que es porti aquí al Ple, a votació. I en aquest cas concorden amb el que diu 

Convergència, en el sentit de que tenen una brigada i una policia envellida i és un tema 

que no poden deixar de tenir sobre la taula. I que en referència a la brigada, és una 

brigada que s’han de replantejar. Al seu entendre ha de ser eminentment pública en totes 

les seves funcions i capacitats, no com està ara mateix. I, en tot cas, han de tenir molt 

en compte el personal per tal que sigui una brigada funcional i adequada a les 

necessitats d’aquest Ajuntament, en els seus temps. Hi votaran a favor.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ells també hi votaran a favor perquè aquesta era 

una necessitat imperiosa, que cremava i que era altament reclamada. Desitgen que el 

govern tingui encerts a l’hora de gestionar-la perquè és evident, com ja ha comentat el 
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Sr. Garcia-Ossorio, no dóna segurament possibilitats de satisfer totes les voluntats que hi 

hagi. Per tant, desitgen encerts a l’hora d’aplicar-la. Hi votaran a favor.  

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que ells s’abstindran perquè han esperat que els 

incloguessin una mica per preguntar també les seves opinions. No s’ha fet i els presenten 

una cosa ja feta i no hi estan d’acord.       

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Fernández, Marzo i Ribalaiga, i Srs. Bardés i Font; s’abstenen de votar-la la regidora Sra. 

Bloss i Sr. Garcia-Ossorio. En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

 

9.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA D’ADMINISTRACIÓ SOBRE MODIFICACIÓ DE LA 

PLANTILLA DE PERSONAL I DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL DE PERSONAL AL 

SERVEI D’AQUEST AJUNTAMENT CORRESPONENT A L’EXERCICI 2016.- La tinent d’alcalde 

Sra. Nonell ret compte de la proposta de la regidoria d’Administració, la qual literalment 

diu: 

 

“El Ple de l’Ajuntament d’Alella, en sessió extraordinària de 7 de gener de 2016, va 

aprovar definitivament el Pressupost General de l’Ajuntament per a l’any 2016, així 

com la Plantilla de personal i la Relació de llocs de treball, mitjançant anunci 

publicat al BOPB el dia 11 de gener de 2016. 

 

Ateses les necessitats sobrevingudes en la millora de l’organització de les àrees de 

Civisme i Seguretat Ciutadana i de Serveis Personals (Serveis Socials, Habitatge i 

Ocupació). 
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Vist que l’article 27 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, disposa que la Plantilla es 

pot modificar amb posterioritat a l’aprovació del Pressupost si es tracta d’establir 

nous serveis, ampliar, suprimir o millorar els existents, quan aquestes situacions no 

puguin esperar l’exercici següent, com també si la modificació respon a criteris 

d’organització administrativa interna. 

 

Aquesta regidora d’Administració proposa al Ple municipal l’adopció del següent 

acord: 

 

PRIMER.- Modificar la Plantilla de personal al servei d’aquest Ajuntament 

corresponent a l’exercici 2016, en el sentit de: 

 

a) Personal funcionari: 

Crear: 

-   1 plaça de Sergent, grup C1, complement de destinació 19. 

 

b) Personal laboral: 

 

Crear: 

- 1 plaça de Tècnic Mig Serveis Personals, grup A2, complement de destinació 23. 

 

Amortitzar: 

- 1 plaça de Tècnic Superior Serveis Personals, grup A1, complement de destinació 

23. 

- 1 plaça d’Oficial 2a. 

 

SEGON.- Modificar la Relació de Llocs de Treball de personal al servei d’aquest 

Ajuntament corresponent a l’exercici 2016, en el sentit de: 

 

a) Personal funcionari: 
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- Crear 1 lloc de treball de Sots-inspector (Coordinador/a) (Número fitxa: G 6) 

- Crear 1 lloc de treball de Sots-inspector (Número fitxa: G 7) 

- Crear 1 lloc de treball de Sergent (Número fitxa: G 8) 

ÀREA DE GOVERNACIÓ         
          

Descripció lloc de treball Grup Règim  Escala/ Funcions Nivell Forma Nivell Complement Tipus  

d'accés jurídic subescala (núm. fitxa) català provisió dest í específic  jornada 
          

          

Sots-inspector (Coo rdinador/a) C1 F AE G 6 C COP  21 2.430 ,00 T 

Sots-inspector  C1 F AE G 7 C COP  21 1.888 ,86 T 

Sergent C1 F AE G 8 C COP 19 1.650 ,00 T 

  

- Amortitzar 1 lloc de treball de Cap de la Policia Local – Sots-inspector (Número 
fitxa: G 1) 
 
b) Personal laboral: 
 
- Crear 1 lloc de treball de Tècnic/a de Serveis Personals (Coordinador/a) (Número 
fitxa SSPP 26): 
 
ÀREA DE SERVEIS PERSONALS         

          

Descripció lloc de t reball  Grup Règim  Escala/ Funcions Nivell Forma Nivell Complement Tipus  

d'accés jurídic subescala (núm. fitxa) català provisió dest í específic  jornada 
          

          
Tècnic/a Serveis Personals  
(Coordinado r/a) A2  L SSPP 26 C CO  23 1.037,89 N 

  
 
 

- Amortitzar 1 lloc de treball de Tècnic/a de Serveis Personals (Coordinador/a) 
(Número fitxa: SSPP 25) 

- Amortitzar 1 lloc de treball d’Oficial 2a. (Número fitxa SSTT 12) 
 

TERCER.- Sotmetre-la a informació pública pel termini de 15 dies, en els termes que 

estableix l’article 126 del Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel que 

s’aprova el Text refós de les disposicions legals vigents en matèria de Règim Local, 

transcorregut el qual sense que hi haguessin reclamacions, la Plantilla s’entendrà 

aprovada definitivament. 
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QUART.- Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i al 

Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya.” 

 

El Sr. alcalde manifesta que aquesta modificació està centrada en dos àmbits. A l’àmbit 

de Serveis a les Persones on després d’haver pres un acord per tal de poder-se dotar d’un 

coordinador de l’àrea de Serveis a les Persones amb una llicenciatura, amb un grau A, 

subnivell 1, s’ha dut a terme aquest procediment i ha quedat desert. I, per tant, el que 

fan és, segurament una passa enrere, i tornar a una posició d’un tècnic per Serveis a les 

Persones, amb aquest nivell A, subnivell A2, perquè pugui estar al capdavant, duent les 

funcions tècniques de cap dels seus companys de l’àrea, de Serveis a les Persones, 

esperant que en aquesta convocatòria que es busca aquest perfil de graduat, de diplomat 

amb un grau social, on estan el major nombre de persones del sector i davant aquesta 

posició, per estar al capdavant tècnicament d’aquesta àrea de Serveis a les Persones, 

doncs s’hi puguin presentar nous perfils que hagin treballat en d’altres administracions o 

no i que per via de concurs oposició hi pugui accedir. L’altra canvi és a l’àrea de Civisme i 

Seguretat Ciutadana, per la qual es revalora i s’hi afegeixen algunes noves funcions en el 

que fins ara era la posició de sotsinspector cap de Policia. Aquí ha de dir que fan una 

modificació del que van presentar en la Comissió Informativa respecte de la manera 

d’accedir en aquesta posició com a lliure designació gràcies a una apreciació dels 

representants dels funcionaris. S’ha revisat i en aquest cas l’accés també ha de ser per 

concurs oposició i, per tant, definiran la via d’accés per concurs oposició. I crearien una 

plaça de sergent, que és una plaça intermitja entre sotsinspector i els caporals, per tal 

d’endreçar la organització d’una  manera diferent, completant la cadena, i habilitant 

també un àmbit, un espai, de promoció interna pels caporals d’aquest Ajuntament. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que en aquest punt els passa com en alguna altra 

qüestió, que ells serien partidaris de que quan hi ha aquestes afectacions tan diferents, 

haver-les de votar conjuntament presenten un problema. S’explica. En aquests moments 

estan fent dues modificacions a la plantilla, una afecta a l’àrea de Serveis Socials, com 
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han explicat, Serveis a les Persones en aquests moments, i l’altra afecta la Policia. El seu 

posicionament seria favorable a aquell que afecta al cos policial, i de fet s’està seguint 

amb les recomanacions de l’informe de valoració de llocs de treball que en el seu moment 

la Diputació de Barcelona va fer ja a principis del mandat anterior o finals de fa dos 

mandats. Han estat orfes d’instruments de tenir aquesta plantilla per poder fer realment 

una bona gestió interna del cos, una bona promoció interna, etcètera. Per tant, això feia 

molts anys que feia falta i estarien a favor d’aprovar aquesta que afecta a la Policia. Però 

lamenten estar disconformes amb la posició de tornar a modificar perquè de fet estan 

tornant enrere sobre el que ja tenien a la plantilla de l’Ajuntament. I ho fan perquè pels 

motius que sigui no han aconseguit cobrir la plaça com volien amb una única 

convocatòria. És a dir, que d’alguna manera es troben amb l’obligació, necessitat o que li 

diguin com vulguin, i prescindint d’un major, en principi ho han de suposar, majors 

competències, capacitats i habilitats amb un perfil d’A1, i es pleguen al poc èxit de la 

convocatòria que han tingut per tornar enrere i anar a buscar aquest A2. Per tant, ells 

s’abstindran en aquest punt pel que ha explicat. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que referent a aquest punt, també els agradaria 

que les coses es fessin per separat perquè són temes absolutament diferents, i, per tant, 

haurien de poder manifestar la seva opinió i poder-ho votar de forma diferent. En el tema 

referent a la nova ordenació del seu cos policial, ells creuen fermament en la promoció 

interna i el desenvolupament del seu cos amb la gent que tenen. I que creuen fermament 

en aquest procés i que ja se’ls va fer saber en la Comissió Informativa que  vindrà un nou 

cap que vindrà de fora, que suposadament i segons paraules de l’alcalde, i que el 

corregeixi si s’equivoca, que donaria un nou impuls. Que li permetin que discrepi. Espera 

que així sigui, això sí, perquè li agradarà, però no creu que la manera en aquests 

moments d’anar a buscar elements fora, donin un nou impuls sinó que més aviat un cop 

més desencentivarà el seu actual cos policial. Ells hi votaran en contra.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que en el seu cas, comparteix absolutament la necessitat de 

separar els dos temes perquè són dos temes diferents. I en el cas de Serveis a les 
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Persones ja coneixen el seu posicionament. L’anàlisi de la Mercè Marzo ha estat correcte. 

Es va fer un concurs, no es va trobar la persona, es va decidir buscar un A1 per veure si 

es trobava, no s’ha trobat, i ara tornen a l’A2 a veure si troben la persona. Però trobar la 

persona el que es busca és un coordinador, i aleshores buscar una coordinació en un 

nivell A2 és un frau de llei perquè el que s’està fent és obrir una plaça de tècnic per una 

persona que faci de coordinador. No correspon legalment fer-ho així. En tot cas, si no 

s’ha trobat la persona A1 i el concurs ha quedat desert, també enlloc de plantejar-se que 

les persones A1 no tenen les capacitats o que no s’ha trobat les persones amb capacitats, 

potser també poden analitzar si els concurs ha estat correcte. Perquè el concurs també es 

pot modificar, el sistema de puntuació pot ser diferent, l’època de l’any en què es fa el 

concurs també varia qui es pot presentar i com, i la publicitat que se’n fa també pot fer 

variar. Per tant, no entenen que s’hagi d’anar a un A2 per una plaça de coordinador 

perquè tal i com ha dit, si s’obre una plaça per fer una plaça de coordinació s’ha d’obrir 

A1 i s’obre per fer de tècnic que és A2. I, per tant, o s’adapten i busquen un tècnic i 

llavors seria correcte anar a buscar l’A2, però si el que volen és un coordinador els torna 

tocar a buscar  un A1.I, en tot cas, vagi la seva col·laboració en tot allò que pugui ser 

útil en la difusió de la plaça per trobar un correcte i valuós coordinador de l’àrea de 

Serveis a les Persones. Per tant, vist tot això hi votaran en contra. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que recorda que en una Comissió Informativa volien 

saber en què es basen ells amb el que exposaven i ella no en va treure “trigo limpio”. Ella 

no ho va entendre. Creu que existeix un reglament nacional pel volum de les poblacions i 

li agradaria tenir una mica més d’informació. També recorda que l’alcalde va parlar de que 

podria recórrer als Mossos i voldria saber si és cert.  

 

El Sr. alcalde manifesta si la Sra. Bloss ja ha acabat la seva intervenció. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que quan li contesti continuarà un minut més.  
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El Sr. alcalde manifesta que contestarà en bloc a tothom i després si vol participar en la 

següent ronda amb la seva resposta estarà encantat de poder-li fer. Ell respecte de si nou 

impuls o no, tot són opinions. Ells respecte del que és la posició de Serveis a les 

Persones, els primers contrariats han estat ells perquè és un tema que fa temps que van 

al darrera per donar-li solució. Que actualment la posició aquesta de tècnic responsable o 

en funcions de cap l’està duent a terme un de les actuals treballadores socials, que, a 

més, ha hagut de modificar la seva posició de reducció d’horari. Però entenen que 

aquesta ha de ser la millor manera o la menys dolenta, per tal de cobrir aquesta posició. 

Respecte del que el representant d’Alternativa per Alella – CUP plantejava del frau de llei, 

tant Secretaria com Recursos Humans no ho consideren així, i, per tant, mantenen 

aquesta posició d’A2. I quan el Partit Popular feia referència al reglament nacional no 

sap si es referia a un reglament de les policies de Catalunya. Li agrada que reconegui 

l’estatuts de nació per Catalunya i sí, dintre del procés que tenen pensat de poder 

engegar una vegada s’hagi creat aquesta posició, doncs ho proposaran per la via de 

mobilitat administrativa entre sotsinspectors de diferents cossos de la Policia Local i 

també hi poden participar d’altres cossos de seguretat de l’estat, Mossos d’Esquadra 

inclosos. 

 

La regidora Sra. Bloss s’ha oblidat de dir que no estan d’acord amb el punt perquè es 

barregen dues coses. I, a part d’això, si realment el Sr. alcalde pensa donar la 

responsabilitat als Mossos, pot ser que estalviïn diners però per una part el Sr. alcalde 

està esquivant la seva responsabilitat perquè com saben és el cap, és el màxim 

responsable de la policia. 

 

El Sr. alcalde manifesta que això de que vagin a estalviar diners ell no sap perquè ho diu, 

perquè bàsicament es fan les valoracions i es revalora la posició de sotsinspector com a 

responsable també tècnic de l’àrea de Civisme i Seguretat Ciutadana. I per una altra 

banda, esquivar “bultos” cap perquè en qualsevol cas qui vingui, vingui d’una Policia 

Local, vingui de Mossos d’Esquadra, vingui de la Guàrdia Civil, serà el cap de la Policia 

d’Alella per damunt del qual hi haurà el regidor delegat i haurà l’alcalde. I, per tant, és la 
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Policia Local d’Alella qui continuarà funcionant o exercint les seves funcions. No sap, 

sincerament, a què ve el comentari de la regidora Sra. Bloss. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que responent a que des de Recursos Humans no s’ha 

apreciat, insisteix com li toca fer sempre perquè al final és respecte a les posicions 

laborals de l’Administració Pública, la coordinació correspon a A1, a llicenciats. Les 

competències de coordinació corresponen a A1. I, per tant, aprovar un concurs per fer 

àrea de coordinació un A2 no és correcte, en quan s’aprova des d’un inici això. Es podran 

posar com vulguin, podran considerar que és un error, però el respecte degut a l’Estatut 

dels Treballadors Públics requereix que es posi sobre la taula, que quan contractes un 

coordinador estàs obrint una plaça d’A1. En tot cas, internament faran el que considerin, 

però ell els torna a plantejar que potser el que toca és replantejar el concurs per trobar 

aquest A1 coordinador o trobar una fórmula perquè un A2 amb el temps pugui esdevenir 

coordinador, que internament també pot ser. Aquesta és l’altra fórmula. Però és el que ha 

exposat des d’un inici com actualment amb la major tranquil·litat i buscant una resposta, 

i davant s’ha trobat sempre que això és com pensen, ho tiren endavant. En tot cas, 

insisteix, creu que seria bo atenir-se a les competències que es respecten en les posicions 

de l’escala laboral previstes en la funció pública. 

 

La regidora Sra. Ribalaiga manifesta que en aquest cas l’Ajuntament d’Alella amb el seu 

equip tècnic, es regeix basant-se amb l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic, com deia el 

regidor Sr. Font, i amb la RLT, la relació de llocs de treball. En el cas de l’Ajuntament 

tenen un sol grup que és el grup A, que es divideix en dos subgrups, com deia l’alcalde, 

amb l’A1 i amb l’A2 i tots tenen la mateixa forma d’accés que és la titulació universitària. 

En aquest cas, com venien fent fins ara, segons la RLT, les persones, el personal A2 

poden accedir en funcions de coordinador director com s’havia estat fent fins ara i com 

es definia a la RLT que havia fet la Diputació. Com és el cas per exemple de la Policia que 

són C1 o C2, que puguin assumir tasques de coordinació. Per tant, per ells, amb el suport 

i l’assessorament de Secretaria i Recursos Humans, entenen que en aquest lloc de treball 

de tècnic de Serveis Personals del grup A, subgrup A2, li corresponen les tasques de 
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direcció, coordinació, en funció del grau de responsabilitat, tal i com està previst en la 

RLT i com està a la seva fitxa de funcions. És un tema gairebé tècnic que potser no 

caldria que es posessin a discutir aquí. I, en tot cas, és l’àrea de Secretaria que així ho 

proposa i no aniran més enllà. No hi ha res més a dir.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que en tot cas, com bé ha dit la regidora Sra. Ribalaiga, és 

poder accedir. Poder accedir i accedir hi ha una subtilitat en els conceptes. A2 no és 

llicenciat, és diplomat. Per tant, no és una llicenciatura de quatre anys. I en tot cas li 

agradaria saber si hi ha hagut afirmativament informe favorable de Secretaria en aquest 

concepte. 

 

El Sr. secretari manifesta que les funcions de coordinació corresponen al grup A. El grup 

A en l’EBEP és un grau. I aquest grup A està subdividit en dos subgrups l’A1 i l’A2. I això 

ho determina la RLT en funció de la seva responsabilitat. No tothom és un grup A1 com 

són l’Interventor o ell mateix sinó que tenen un subgrup A2 que fan funcions de 

coordinació. És a dir, que perfectament el subgrup A2 pot fer funcions de coordinació 

perquè la titulació per a l’accés al grup A és el grau en aquests moments. El que hi ha és 

una equivalència anterior entre llicenciatures i diplomatures. Les diplomatures 

equivaldrien a un subgrup A2 i les llicenciatures equivaldrien a un subgrup A1. Però en 

aquests moments hi ha el grup A, que és el de coordinació i direcció i l’accés és per grau. 

I és l’Ajuntament en funció de la responsabilitat qui determina si és un grup A1, com 

l’Interventor o ell mateix, o subgrup A2 com aquesta persona. I és perfectament legal. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que no entrarà en un debat, però creu que estan dient el 

mateix de forma diferent. La coordinació com a tal en un concurs, posar un coordinador 

amb tasques de coordinació. 

 

El Sr. Secretari manifesta que és grup A. 
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El regidor Sr. Font manifesta que en tot cas farà les al·legacions corresponents i en 

parlaran. Espera que puguin tenir una persona a Serveis a les Persones, i en cas que hagi 

comès un error no tindrà cap problema en assumir-ho i s’alegrarà que Serveis a les 

Persones funcioni com a funcionar. 

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Fernández, Ribalaiga; hi voten en contra els regidor Sra. Bloss i Srs. Font i Garcia-

Ossorio; s’abstenen de votar-la els regidors Sra. Marzo i Sr. Bardés. En conseqüència 

s’aprova la proposta.  

 

 

10.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA–

SUMER PER ALELLA–ACORD MUNICIPAL, ALELLA PRIMER–CANDIDATURA DE PROGRÉS  

I GENT D’ALELLA i CONVERGÈNCIA DEMOCRÀTICA DE CATALUNYA SOBRE SUPORT AL 

PROJECTE REFORMA HORÀRIA.- La regidora Sra. Ribalaiga ret compte d ela moció dels 

grups municipals d’Esquerra Republicana de Catalunya – Sumem per Alella – Acord 

Municipal, Alella Primer- Candidatura de Progrés, Gent d’Alella i Convergència 

Democràtica de Catalunya, la qual literalment diu: 

 

“La desorganització horària a Catalunya és resultat de la superposició dels vells 

horaris fabrils, agreujats per transformacions patides pel creixement econòmic 

durant el franquisme i l’impacte de les demandes pròpies dels anys de creixement 

desordenat, especialment del sector dels serveis, i també sovint,  de la cultura del 

presencialisme al treball, o bé per la necessitat de realitzar llargues jornades de 

treball per assolir salaris adequats al cost real de la vida.  

 

Aquesta situació  deriva en seriosos obstacles per a la competitivitat i la producció 

empresarial, en l’augment de riscos psicosocials de les persones treballadores, la 
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persistència de la divisió sexual del treball amb el manteniment de la desigualtat 

de gènere, els problemes de salut derivats de la manca de son en adults i infants, 

els baixos rendiments educatius, la manca de temps familiar i personal per al lleure 

i la cultura, l’activisme social i en una disminució del benestar de la societat en 

general. 

 

En aquest sentit, al llarg dels darrers anys s’ha aprofundit en la recerca, i els 

estudis dels quals disposem demostren que es fa del tot necessari i urgent desfer-se 

de la rèmora que representa la desorganització horària actual incapaç de fer front a 

la complexitat del moment present. A gairebé tota Europa, l'horari laboral és de 8-

9h a 17-18h, parant un màxim d'una hora per dinar a meitat de la jornada. A l'Estat 

espanyol –i per tant a Catalunya-, però, és habitual que la població treballadora 

s’aturi dues hores per dinar a l’àmbit escolar poden ser tres-, i que la jornada 

laboral s’allargui fins a les 19h o les 20h del vespre, o més enllà.  

 

Aquesta jornada poc compactada provoca sopar a partir de les 21h en el millor dels 

casos, dificulta el temps de cura d’infants i gent gran, afebleix la participació cívica 

i comunitària, impossibilita el consum i gaudi de la cultura i per descomptat baixa 

l’eficiència de les organitzacions. El prime time televisiu s’acomoda a horaris que 

fan reduir les hores de son. En definitiva se solapa el temps personal i el temps de 

descans. A més, aquesta organització del temps de vida quotidiana no té l’origen 

en el clima, un mite que es desmunta tot sol comprovant que a Portugal, Marroc, 

Itàlia o Grècia se sopa a les 19-20h del vespre.  

 

Per altra banda, a Europa fa algunes dècades que va començar la substitució dels 

horaris nascuts amb l’era industrial per uns altres adaptats i flexibles a les 

necessitats d’igualtat i productivitat i participació de la ciutadania, i diversos 

estudis de la Fundació Europea per a la Millora de les Condicions de Vida i de 

Treball (Eurofound) amb dades d’Eurostat mostren que estan avançant en el bon 

camí, tot i que hi ha diferències entre estats segons els models adoptats.  
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Al nostre país el debat tot just s’inicià fa uns anys i ara sembla que se’n pren 

consciència de manera més àmplia en un context de crisi en què  cal trobar 

fórmules d’optimització dels recursos escassos, però sobretot, en què cal proposar 

estils de vida no determinats exclusivament per una compulsió productivista i 

consumista. 

 

L’ordre horari hauria de ser la norma, i la flexibilitat individualitzada l’excepció en 

tots els àmbits. Establir un horari racional generalitzat, hauria de ser la norma a 

aplicar en tots els àmbits socials i econòmics, públics i privats, sense perjudici de 

que es reconeguin després determinades situacions de flexibilització horària, i per 

tant, excepcions a les normes generals, per atendre determinades situacions 

personals o de determinats col·lectius 

 

En aquest context és on s’ha posat en marxa la Iniciativa per a la Reforma horària- 

Ara és l’hora, reconeguda pel Govern de la Generalitat de Catalunya com a la 

plataforma interlocutora en aquesta qüestió. L’objectiu fonamental és impulsar uns 

horaris beneficiosos per a les institucions, les empreses i la ciutadania. Cal, en 

definitiva, passar d’uns horaris propis de l’era industrial a uns que s’adaptin a les 

necessitats de la nova societat del coneixement i del consum, amb més complexitat 

social i augment progressiu de les desigualtats. 

 

Fruit de les demandes l’Ajuntament d’Alella aprova aquesta resolució amb l’objectiu 

de donar suport a les mesures que facin possible fer la transició cap a la reforma 

horària formulada en un moment concret en el temps.  

 

En la forma en què està organitzada la nostra societat, el temps esdevé un factor 

sistèmic dins del model social. Cal cercar mesures legislatives i de promoció i 

sensibilització que abordin el canvi a tres nivells: a nivell macro (de la societat), a 

nivell meso (de les organitzacions, empreses i institucions que la componen) i a 



38 

 

nivell micro (de les persones). Superat el debat de la conveniència, l’objectiu 

d’aquests treballs és debatre la viabilitat per transitar cap al retorn de Catalunya als 

horaris anteriors al franquisme, adaptats a la nova realitat social, econòmica i 

cultural.  

 

Els agents que poden fer possible aquesta reforma se situen principalment en 

l’acció sobre els horaris laborals, però també en els escolars, els comercials, els 

culturals, els esportius, els televisius i els associatius, així com en les 

infraestructures públiques i privades que els puguin permetre. Tot això és el que 

justifica que l’Ajuntament d’Alella es pronunciï a favor de la reforma horària.”  

 

La Presidència obre la deliberació i la regidora Sra. Ribalaiga manifesta que en aquest cas 

presenten al Ple aquesta moció davant de la situació que porten arrossegant de la 

superposició de vells horaris fabrils que venen de les transformacions patides pel 

creixement econòmic durant el franquisme i d’aquesta cultura que tenen del 

presencialisme en el treball amb llargues jornades de treball per assolir salaris adequats 

al cost real de la vida. Ells entenen que s’ha de canviar els horaris perquè bàsicament és 

un tema de salut. I aquí ho deixarien perquè és un tema de conciliació també, de 

qualitat democràtica també, o és tema d’èxit escolar també, per l’equilibri demogràfic, 

però sobretot és un tema de salut. Perquè tenen uns horaris que els afecten a la vida 

quotidiana perquè fan les coses dues hores més tard del que hauria de ser. Ells tenen un 

rellotge biològic que funciona des dels primers sapiens i que en els últims anys, 

especialment els últims 30 anys, l’han modificat. I que ara, fan coses que ara els semblen 

molt normals i que no ho són. Són els únics al món que porten aquests horaris. Els 

proposen aquesta moció, que no sap si caldria llegir-la, però bàsicament la intenció és 

presentar com fer aquesta reforma horària. Que no només és una reforma sinó que és 

gairebé una revolució perquè el que es proposa avui és fer tots els canvis lligats a l’ús del 

temps a l’hora. És a dir, no aplicar mesures a l’àmbit de treball i després al comerç, o 

després al que és la televisió. Sinó que un gran pacte social que els porti en aquest 

període de transició que d’aquesta manera els sigui més fàcil implementar-la. I això 
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només es pot fer a través de la legislació, del que seria la llei de la reforma horària al 

Parlament, a través d’aquest gran pacte nacional per la reforma horària. I per això avui 

porten aquí al Ple aquesta moció, per donar suport a la tasca del Consell Assessor a la 

Reforma Horària on hi són presents tots els agents econòmics, socials, institucions i 

experts dels diferents sectors per aquesta futura llei del temps. Els llegirà l’últim paràgraf 

que és la justificació d’aquesta moció:  Els agents que poden fer possible aquesta reforma 

se situen principalment en l’acció sobre els horaris laborals, però també en els escolars, els 

comercials, els culturals, els esportius, els televisius i els associatius, així com en les 

infraestructures públiques i privades que els puguin permetre. Tot això és el que justifica 

que l’Ajuntament d’Alella es pronunciï a favor de la reforma horària.”  

 

El regidor Sr. Font manifesta que el relat està bé, però el que van sol·licitar a principis 

de setmana és que el que es presenta com una moció no té cap tipus de punt d’acord. 

Aleshores van demanar si es podia incloure un punt d’acord per dir què era el que 

acordaven com a Ple i no han estat respostos. Sol·licita si s’ha solucionat i si hi ha un 

acord en la moció en la que els agradaria votar a favor. 

 

La regidora Sra. Ribalaiga manifesta que en tot cas aquesta és la moció que s’ha proposat 

en tots els ajuntaments perquè arribar a un acord com per exemple canviar l’horari del 

Ple no tindria cap sentit quan estan parlant d’una estratègia molt més àmplia. Ells, en 

aquest cas, no afegirien res més a la moció perquè no els portaria a més. En aquesta cas, 

la manera com es portarà a terme aquesta reforma horària ve molt marcada per uns 

“timings” que aquest consell assessor que porta molts anys treballant-hi ha marcat. El 

2014 es van fer els informes del consell d’assessorament al desenvolupament sostenible i 

els informes del Parlament, i, el 2015, s’ha treballat amb espais de sensibilització i de 

proves pilot. El 2016, és l’any de la reforma. Per tant, treballen la legislació, la 

concertació i el consens entre totes les parts. És més, aquest setembre del 2016 es farà 

per primer cop l’enquesta del CEO específica pels usos del temps i així veuran quina és 

l’acceptació de la ciutadania davant d’aquesta nova reforma. I finalment acabarà amb una 

campanya institucional on es farà pedagogia de sensibilització perquè una cosa és que 
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canviïn els horaris generals de l’Administració, de les organitzacions, que facin els plens 

abans, que facin els actes abans d’hora, que les reunions durin menys d’una hora, però 

una altra és que cadascú, i això és la ciutadania, vulgui assumir aquest canvi. Per tant, 

fer un canvi d’horari de Ple, si el regidor Sr. Font està parlant d’aquest tipus d’acords, 

doncs no tindria sentit. Ara bé, si té una altra proposta estaran encantats d’escoltar-ho. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que en tot cas no s’han entès. Òbviament ell està d’acord 

amb tot el que ha exposat. El que diu és que en el Ple han de votar algun acord, sigui 

subscriure aquest text, sigui intentar portar-ho al poble, sigui notificar a aquests agents 

que ho han aprovat a Ple, alguna cosa que acordar. El que ha exposat és el preàmbul del 

que ha de ser l’acord. Aleshores el que diu és quin és l’acord que fan com a Ple. Com a 

grup polític estan absolutament d’acord a la reforma horària, però el que diuen és què és 

el que acorda aquest Ple. Si acorden sumar-s’hi i donar-hi suport, això és un acord. Si 

acorden notificar que l’Ajuntament d’Alella està d’acord o què és exactament, perquè no 

adopten cap acord aprovant simplement el text. És simplement un matís. Ell creu que 

fàcilment es posen d’acord. 

 

El Sr. alcalde manifesta que proposaria que el Ple de l’Ajuntament d’Alella acorda: 

“PRIMER.- Donar suport a la reforma horària. SEGON.- Notificar aquest acord al Parlament 

de Catalunya i a la plataforma “Iniciativa per a la Reforma horària - Ara és l’hora””. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ella creu que el tema dels usos del temps és una 

qüestió que els caurà amb tota certesa, i és una qüestió realment de salut i és una 

qüestió realment d’humanitzar aquesta societat en la que viuen. No en té cap dubte. És 

veritat que és una qüestió més declarativa que una altra cosa. És veritat també que no 

sap si ells la portarien al Ple si no estiguessin governant al Parlament. No ho sap. En 

qualsevol cas, amb el que no està d’acord i creu que el govern i el secretari hi haurien de 

dir la seva, és que precisament si amb alguna cosa tenen quelcom a fer és quan fem els 

Plens, quins dies, a quines hores i quants. Perquè això ho aproven tots plegats en el Ple 

d’inici del mandat. Per tant, el govern té uns deures amb aquesta moció. I aquests deures 
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tenen a veure amb el proper conveni de personal que ells negociïn pel que fa a l’horari 

del personal, els dijous de l’hivern, i un deure moral també donant exemple amb la 

possibilitat que tenen tot el consistori de modificar aquell punt del Ple de constitució 

que definia el dia i l’hora de celebració dels Plens. I més enllà tenen el ROM que l’alcalde 

s’ha compromès a portar endavant o a posar una altra vegada en marxa la discussió i el 

debat, no sap si per tercera o quarta vegada, o no sap exactament quantes perquè és de 

l’any 1991, i el ROM pot recollir també una altra qüestió en aquest sentit que sigui més 

acord amb la moció que ara aprovaran.  

 

La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que està d’acord amb el que ha proposat el Sr. 

Font de posar aquests dos acords al final, li sembla molt bé.  Només volia deixar palès, i 

li sembla que tots hi estan aquí d’acord, que aquesta moció senzillament el que vol és 

posar sobre la taula una ferma voluntat de començar a treballar i a impulsar canvis en la 

organització del temps de la seva vida, de cada dia. Tal com diu aquesta moció ara 

mateix conviuen amb horaris completament desfasats en la major part del temps que no 

els permet conciliar vida laboral, familiar, educativa, escolar, social. I que, per tant, creu 

que cal que es plantegin seriosament també de quina manera aquests horaris 

repercuteixen i condicionen la seva salut perquè el seu cos funciona segons uns horaris 

interns que cal que ells també sàpiguen respectar. Per tant, pensen que és cabdal que 

siguin conscients de que cal millorar la organització del temps, del temps de tots i en 

tots els àmbits. Pensa que la millor manera de començar, de moment, és aprovant 

aquesta moció, aquesta declaració d’intencions i que continuïn seguint els passos perquè 

aquesta reforma horària sigui una realitat i la puguin començar des del seu ajuntament. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que referent al que ha dit la Glòria, li sembla que els 

suïcidis, la quota de suïcidis a Espanya no és molt alta i que la gent gran és fa molt gran 

aquí a Espanya. I, a més, ells han contrastat, han preguntat al comerç, a la gent d’Alella, 

quintes són les seves necessitats de veritat? I a més, perquè han d’avançar-se? Perquè 

han de ser un projecte pilot? 
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La regidora Sra. Ribalaiga manifesta que només ha de dir-li a la Sra. Bloss, perquè ho 

sàpiga, que aquesta reforma és una reforma transversal i que tots els partits, inclús el de 

la regidora Sra. Bloss, l’han votat a favor. Per tant, estaria molt bé que ella també la 

votés a favor perquè estan treballant a través de la pedagogia i la sensibilització per 

arribar a que aquestes comerciants, aquests mestres, aquests treballadors i treballadores, 

que tothom, inclòs les patronals, hi estan a favor. Per tant, és una moció de suport a 

aquestes mesures i es pronuncien. No sap què els demana. Destacar també, que la 

perdonin perquè hi ha hagut un malentès a l’hora de comunicar els proposants, que són 

els companys de Gent d’Alella, Esquerra Republicana – Sumem per Alella i Alella Primer, i 

també s’hi afegeix Convergència Democràtica de Catalunya que també s’afegeixen com a 

proposants. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que no sap si el que ha dit la Sra. Bloss sobre els 

suïcidis va per ella, el tema de la salut, els horaris i aquestes coses. Ella no ha fet un 

estudi però sí que no és normal. I això està a la vista de tots que els nens acabin l’escola 

a les cinc i que un acabi de treballar a les vuit i no pugui estar amb els seus fills, ni 

educar els seus fills. Els comerços el mateix. La regidora Sra. Bloss que ha viscut al nord 

sap a quina hora acaben allà de treballar, a les set els comerços estan tancats i a dos 

quarts de set la gent està sopant. Aquí porten horaris molt diferents. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que justament com que ha viscut en el nord, li garanteix 

que també tenen problemes perquè tenen aquests horaris. 

 

El Sr. alcalde manifesta que sempre podrien canviar tot el món i que s’adaptessin al seu. 

Els acords per tant, que posarien a votació serien els següents: 

 

PRIMER.- Donar suport a la reforma horària. 

 

SEGON.- Notificar aquest acord al Parlament de Catalunya i a la plataforma 

“Iniciativa per a la Reforma horària - Ara és l’hora””. 
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A continuació la Presidència sotmet a votació la moció. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Fernández, Marzo i Ribalaiga, i Srs. Bardés, Font i Garcia-Ossorio; s’absté de votar-la la 

regidora Sra. Bloss. En conseqüència s’aprova la moció.  

 

 

11.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT D’ALELLA PER A LA CREACIÓ D’UNA TAULA 

DE CONTRACTACIÓ PERMANENT A L’AJUNTAMENT D’ALELLA.- La regidora Sra. Marzo ret 

compte de la moció del grup municipal de Gent d’Alella, la qual literalment diu: 

 

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 

En els últims temps, les entrades i registres a diferents ajuntaments per presumptes 

delictes de corrupció, tràfic d’influències i d’altres delictes de caràcter molt greu, 

fan que la incertesa i la desconfiança s’hagi instal·lat de forma permanent en la 

població. 

 

L'evolució de la percepció de la política i dels polítics pels ciutadans dinamita la 

reputació dels representants públics. Els casos de corrupció que s'han produït han 

alimentat un afartament social que fa que les persones que actualment tenim 

responsabilitats públiques tinguem de prendre mesures per corregir aquesta 

percepció social i evitar comportaments indignes. 

 

Cal fer una regeneració política que impulsi una major qualitat democràtica basada 

en reformes que permetin centrar l’acció política a les persones. Aquesta nova 

política ha de servir per obrir un nou temps amb una forma diferent de fer i 

d'entendre la política. 
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L'adjudicació dels contractes públics ha d'erigir-se únicament pels principis 

d'objectivitat, publicitat, eficiència i transparència dels objectes contractuals. 

 

Es considera que la mesa de contractació ha d'estar oberta a la participació dels 

representants dels grups polítics i, per tant, dels ciutadans per a una major 

transparència i coneixement dels criteris utilitzats en el procés d'adjudicació, sense 

pretendre que decideixin però sí que coneguin pas a pas l'activitat de la mateixa i 

puguin obtenir en conseqüència una informació completa i directa dels 

procediments durant la seva tramitació. 

 

De la mateixa manera, la millor forma d'assegurar aquesta transparència en els 

processos de contractació començaria per posar a disposició de tots els grups 

polítics els plecs de condicions que s'elaborin i no només, com es fa en l'actualitat, 

l'expedient complet quan ja s'ha contractat i ja no hi ha possibilitat de debatre els 

continguts o els sistemes de valoració aplicats. 

 

La contractació pública de les administracions es regula mitjançant el Reial Decret 

Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de 

Contractes del Sector Públic, el qual estableix en el seu article 320 i següents que 

en els procediments de contractació oberts i restringits, i en els negociats amb 

publicitat, llevat que la competència per contractar correspongui a una Junta de 

contractació, els òrgans de contractació de les Administracions Públiques estaran 

assistits per una Mesa de contractació que és competent per a la valoració les 

ofertes. En els procediments negociats en què no sigui necessari publicar anuncis 

de licitació, la constitució de la Taula serà potestativa per a l'òrgan de 

contractació. Així mateix es regula en el Reial Decret 817/2009, de 8 de maig, pel 

qual es desenvolupa parcialment la Llei 30/2007, de 30 d'octubre, de Contractes del 

Sector Públic. 
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Pel que fa a la composició de la Mesa de contractació i, cenyint-nos a l'àmbit de les 

entitats locals, es troba regulat en la Disposició addicional segona les normes 

específiques de contractació en les entitats locals. 

 

Així doncs, la Mesa de contractació és un òrgan d'assistència a la contractació en 

matèries pròpies de l'Alcaldia, la Junta de Govern Local i del Ple, quan exerceixen 

funcions d'òrgan de contractació. 

 

Ens estem referint a un pacte i a un acte de transparència de l'equip de govern 

municipal per poder eliminar qualsevol ombra de dubte sobre les contractacions que 

realitza aquest Ajuntament. I per entendre que tots els partits amb representació 

municipal han d'estar presents en aquesta Mesa. 

 

Per tot això, el Ple de la Corporació Municipal adopta els següents acords: 

 

PRIMER.- La constitució d'una mesa de contractació permanent, com a òrgan 

d'assistència a l'òrgan de contractació de l'Ajuntament, la Junta de Govern i el Ple 

de la Corporació, complint amb la legislació que li pogués correspondre perquè 

assisteixi a partir d'aquest moment als òrgans de contractació competent en els 

supòsits que li corresponguin. 

 

SEGON.- El nomenament dels membres de la mesa de contractació permanent 

d'acord amb el que estipula la regulació legal, així com la inclusió dels membres 

dels partits polítics representats al consistori, que serà la següent: 

 

- President: Alcalde-president 

- Secretari de la Mesa: secretari de la corporació 

- Vocals: 

- Un representant d’ERC-SxA 

- Un representant de Gd'A 
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- Un representant de Convergència 

- Un representant del PP 

- Un representant de AxA-CUP 

- Un representant d'Alella Primer 

 

TERCER.- Atorgar un termini de 7 dies perquè els diferents grups polítics amb 

representació en el ple municipal comuniquin a la Secretaria els membres titulars i 

suplents que compondran aquesta mesa de contractació permanent. 

 

QUART.- Que la secretària comuniqui en un termini de 48 hores als diferents grups 

polítics municipals els termes de l'acord adoptat per al seu immediat compliment.” 

 

La Presidència obre la deliberació i la regidora Sra. Marzo manifesta que la seva proposta 

és una proposta que té un punt estètic, però també té un punt propositiu i d’acció. És 

una moció que no pretén suposar ni relacionar res relatiu específicament al seu poble, ni 

molt menys. És a dir, que si aquesta regidora ho fos d’un altre poble també la 

presentarien. No té una relació vinculant en absolut, ni una presumpció de res, 

senzillament posa sobre la taula una millora o una voluntat d’assolir una major 

transparència i una major participació en els processos de compra, de contractació de 

compra de béns i serveis en aquest Ajuntament. I ho fa a través d’un instrument que 

seria una taula de contractació permanent, en la qual hi haurien tots els grups 

municipals representats. Que estaria presidida per l’alcalde, òbviament, i que serviria per 

assessorar les taules de contractació cada vegada que es formulen i es posen en marxa 

per cada licitació específica. Tindria l’avantatge de poder permetre la participació de la 

totalitat dels grups en el moment zero de la posada en marxa d’una licitació una 

contractació, que és la redacció dels plecs de licitació per aquesta contractació. Ha 

volgut fer l’explicació però els llegirà la moció que ha estat consensuada en aquests 

moments amb Convergència, que a petició seva han modificat tota la part expositiva que 

havien centrat en un cas molt concret perquè temporalment ha coincidit la redacció de la 

proposta amb els fets en qüestió, però que, evidentment, no tenen una relació directa. I, 
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per tant, han modificat completament aquesta exposició de motius i s’han centrat 

purament amb el que seria la situació que és, i que és la situació de desencís, de 

preocupació de la ciutadania en general per la corrupció que es dóna en les 

administracions públiques i també lògicament, malauradament, en alguns ajuntaments. 

La voluntat per tant és una voluntat de regeneració política, és una voluntat de que tots 

puguin compartir aquesta voluntat de regeneració política i de major qualitat 

democràtica. I, per tant, pensen que això passa també per obrir un nou temps amb una 

nova forma diferent de fer i d’entendre, no només la política sinó la gestió que no deixa 

de responsabilitat dels governs i dels polítics que comanden l’Ajuntament. A continuació 

llegeix literalment la moció tal i com ja ha estat transcrita anteriorment. 

  

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que li dóna les gràcies per tenir en compte les 

seves apreciacions en base a la proposta. Pensa que donar-li l’aprovació a aquesta moció 

és un acte real de transparència, en el qual difícilment algú s’hi pot oposar. Per tant, a 

part de donar-los les gràcies per tenir en compte les seves apreciacions demanar-los i 

oferir-se com a proponents d’aquesta moció perquè realment aquests comencen a ser 

actes reals de transparència. Moltes gràcies per la feina. 

 

El Sr. alcalde manifesta a la Sra. Marzo que no li donaran suport en aquesta moció. Ella 

aquí quan fa el seu relat, més enllà d’haver tret aquest primer apartat de la moció 

original que segurament era força oportunista, ve a com insinuar com si no existissin les 

meses de contractació. En qualsevol cas, si no era la seva voluntat doncs ja està aclarit. 

Cada procediment de contractació compta amb una mesa que és qui avalua les propostes 

de les diferents empreses, cooperatives o persones ofertants, i que és la que assisteix a 

l’òrgan de contractació que és qui acaba prenent la decisió, sigui bàsicament la Junta de 

Govern, en aquest Ajuntament per delegació de competències de l’alcalde, o el Plenari. 

Existeixen aquestes meses de contractació que informen i valoren cada un d’aquests 

procediments de contractació. Meses que en la seva majoria tenen una major composició 

dels tècnics d’aquesta casa, i que des de finals de l’anterior mandat compten amb la 

presència d’un dels representants dels grups de l’oposició ja fixat darrerament de manera 
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rotatòria. Per tant, entenen que el procediment, evidentment, l’estan fent. Ells 

segurament amb aquesta proposta voldran crear aquest òrgan o aquest espai consultiu 

per parlar dels plecs. Aquí, els plecs són redactats per part dels Serveis Tècnics 

municipals, evidentment, sota unes directrius de govern o polítiques, però són redactats 

per part d’aquests tècnics i ells tot i que no puguin accedir abans del que és el moment 

de l’aprovació de la licitació sí que és certa des d’aquest mateix moment i no des del 

moment que la regidora Sra. Marzo plantejava en la moció, de la contractació, tenen 

accés al contingut d’aquests plecs perquè és una informació que és pública perquè la 

pugui consultar tothom qui s’hi vulgui presentar. I, per tant, ells el que anuncien és que, 

com deia, votaran en contra i segurament que hi hagi una modificació de la llei de 

transparència o de les lleis de transparència, que consideri oportú crear un òrgan com 

aquest o similar. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que recorda que el 2004, fa molts anys, creu recordar 

que el procés de contractació era una mica més obert i els regidors podien participar. 

Felicita a la Sra. Marzo per aquesta moció i espera que facin una reflexió per aprovar-la. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que ella quan ha llegit la moció no ha entès molt 

bé què volia amb això, i una mica es remet al què ha dit el Sr. alcalde. S’ha qüestionat el 

mateix. Ja existeixen les meses de contractació on també hi ha un membre de l’oposició 

que hi participa. I, en aquest cas, aquesta mesa de contractació permanent, que ella li ha 

posat “prèvia” o abans de les meses de contractació que es fan aquí, per poder debatre 

aquests plecs, li semblava una mica que potser podria xocar en el que és, ja no amb la 

forma administrativa ni legal, que és el què han de fer els tècnics, sinó una mica amb el 

que és l’ideari polític del que un vol seguir pel que seria al final l’objecte de contracte. El 

que significa la realitat posar en marxa aquell contracte amb un ideari polític. No sap si 

s’ha explicat o no perquè s’ha complicat una mica. El fet és que si, per exemple, en el 

contracte de l’EIE si decideixen que hi hagi uns cursos o uns altres, això es podria 

debatre i potser un opina una cosa i un n’opina una altra, i això depèn una mica de 

l’ideari polític d’un. Senzillament això. No la base tècnica i legal. Parla de l’altra base. 
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Per tant, a partir d’aquí, un cop els tècnics ja han fet els plecs i es porta a concurs, i hi 

ha una mesa de contractació on ja hi ha un membre de l’oposició, li sembla que en ares a 

la transparència li sembla que ja és suficient. Aquesta és la seva opinió. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ella entén que a ells no els agradi aprovar mocions 

que ells presentin. Això no és una cosa que vegin ara sinó que és una cosa sabuda. Ella 

està segura de que la Sra. Mans se l’ha llegida amb deteniment, ja no té tan clar que el 

Sr. alcalde hagi tingut temps de llegir-se-la amb deteniment perquè veuria que no hi ha 

cap tipus de substitució, qüestionament, ni res de res, del que són les meses de 

contractació que habitualment es convoquen. Li sembla que la tinent d’alcalde Sra. Mans 

ha posat un bon exemple i en podrien posar d’altres. Té a veure en com decideixen o com 

volen que sigui la gestió de l’escola bressol d’aquest poble. Té a veure com volen o com 

decideixen o com pensen que ha de ser la neteja viària. Té a veure amb moltes coses. 

Que pot tenir darrera un tema polític? Bé, potser pel color dels contenidors? No ho sap. 

No creu que vagi la cosa per aquí. Creu que la cosa té a veure amb com participen, no 

només ells directament, sinó la resta de la ciutadania a la que representen. En com 

configuren els serveis d’aquest poble. I no té a veure només amb això. També té a veure 

en que, evidentment, que no els hi volen treure la feina als tècnics, només faltaria. Ni 

volen substituir cap tipus de norma que tingui a veure amb la contractació. Li sembla que 

se les ha llegides totes les normes que afecten això. Per tant, que ells busquin les 

excuses que vulguin, però acabaran sent excuses, no una altra cosa.  

 

La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que ella el que li volia dir a la Sra. Marzo és que 

com aquí al Ple és on es debaten aquestes coses i poden estar d’acord o no, com podrien 

estar d’acord a l’hora de fer aquests meses de contractació com ella diu, és aquí on poden 

decidir si estan d’acord o no que això es tiri endavant i ja està. És un tema de decisions 

ideològiques al final, de fer o no fer, o com fan, amb tot el respecte, de si creuen que 

s’ha de fer o no s’ha de fer. Per tant, aquí ho debaten. Ella se l’ha llegit, pensa que no 

s’escau i hi votarà en contra, i ja està. 
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La regidora Sra. Marzo manifesta que en un debat es posen sobre la taula uns arguments i 

unes votacions. No ha participat en cap Ple en que les argumentacions de ningú, ells 

hagin canviat el seu sentit del vot. Ells han signat un acord pel qual voten sempre el que 

han decidit prèviament que es votarà. De quin debat i de quina participació li està la 

tinent d’alcalde Sra. Mans parlant? Si us plau. A veure, quan això arriba aquí està el peix 

venut. O no? 

 

La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que en aquest cas aquesta moció ella se l’ha llegit 

i el peix no està venut. Ella se l’ha llegit i ho ha decidit ella i el seu grup. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que vol fer un apunt tècnic. No entrarà en el gran debat 

però sí que no haurien de posar en primera fila els tècnics del que són decisions 

polítiques. Hi ha moltes decisions que són polítiques que afecten a un plec i que, per 

tant, sí que és interessant que es puguin debatre. Ell creu que estaran d’acord amb que 

molts plecs que s’han passat no hi ha hagut aquest debat i amb posterioritat s’ha dit que 

potser sí que hagués estat bé tenir en compte això. Recorda el de jardineria mateix. 

Simplement és una anotació, no és un atac al plec que és tot correcte i cap sospita ni 

ombra rara. Però sí que amb posterioritat es va dir que podien haver canviat això. Aquest 

canviar això sí que era un criteri polític i, òbviament, els tècnics han de fer lliurement i 

sense cap tipus d’intervenció la seva tasca, però la tasca prèvia política en aquest 

Ajuntament i fins al moment, l’experiència seva com a representant d’Alternativa per 

Alella, és que no han participat de cap tipus de plecs de contractació. I aquí sí que és 

interessant. Creu que és rellevant poder copsar les opinions dels diferents grups polítics 

abans de llançar propostes econòmiques que hipotequen o no, però que com a mínim 

defineixen el futur a curt, mig termini del municipi. I, per tant, si no s’acaba aprovant sí 

que emplacen a que grans projectes puguin ser debatuts amb anterioritat perquè sinó ho 

porten tot al límit i acaben dient que és una cosa tècnica quan és una decisió política no 

obrir el debat a altres representants locals. Cosa que a ell li preocupa i considera que 

podria ser diferent i, per això, els anima que el curs vinent, un cop passades les vacances 

i amb noves piles, siguin més oberts en aquest sentit, que no ho han estat fins ara.   
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A continuació la Presidència sotmet a votació la moció. Hi voten a favor les regidores 

Sres. Bloss i Marzo i Srs. Bardés, Font i Garcia-Ossorio; hi voten en contra el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Fernández i Ribalaiga. En conseqüència no s’aprova la moció. 

 

 

12.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ALTERNATIVA PER ALELLA-CUP PER ACORDAR LA 

RETIRADA DE PRIVILEGIS EN ACTES PÚBLICS I AFAVORIR LES CONDICIONS D’IGUALTAT 

ENTRE CIUTADANS EN ACTES DE PROTOCOL.- El regidor Sr. Font ret compte de la moció 

del grup municipal d’Alternativa per Alella-CUP, la qual literalment diu: 

 

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 

 

Els regidors i regidores del Ple de l’Ajuntament d’Alella a més de l’honor de 

representar els veïns del poble en l’esfera de la gestió de l’ajuntament, reben una 

dotació econòmica mensual pel desenvolupament de la seva tasca i alhora tots els 

grups municipals reben una indemnització per realitzar les seves funcions al llarg 

del mandat. Diners tots ells que provenen de l’erari públic. 

 

Però més enllà d’aquesta compensació raonable reben pel sol fet de ser electes un 

entrada doble al Festival d’Estiu i l’assignació de seients reservats en actes públics. 

 

El manteniment de privilegis i seients destacats per als representants públics del 

poder polític local remet a temps preterits que no corresponen a una democràcia 

madura en la que els electes que subscriuen aquesta moció es voldrien veure 

reflectits 
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Així mateix, en ocasions en els actes de protocol que no tenen exclusivament 

l’Alcalde com a màxim i únic representant de l’Ajuntament s’ha obviat la invitació a 

la totalitat dels representants electes, produint-se situacions que no enriqueixen 

l’atenció deguda als participants i organitzadors de dits actes i afecten 

negativament el coneixement mutu entre actors del territori. 

 

Finalment, en la condició de membres del ple municipal, cal posar èmfasi en que la 

representació dels regidors es circumscriu a la seva actuació en la gestió i 

administració de l’Ajuntament, pel que en els actes protocol·laris de caràcter públic 

al municipi el protagonisme que suposa la fila 0, cas d’existir, ha de correspondre a 

les persones estretament vinculades a l’acte que es celebra o a les que es vol 

destacar per raó dels seus mèrits personals. 

 

Per tot el que s’ha exposat, Alternativa per Alella-CUP proposa que el Ple debati i 

adopti els següents ACORDS: 

 

PRIMER.- Que tots els electes i alts càrrecs deixin de rebre i renunciïn a “entrades 

gratuïtes” o altres condicions de privilegi en actes públics per la seva mera 

condició de càrrecs públics. 

 

SEGON.- Que tots els electes i alts càrrecs deixin de rebre i renunciïn a entrades o 

passis gratuïts de qualsevol altre espectacle o esdeveniment lúdic en que es 

presumeixi puguin haver estat convidats per la seva mera condició de càrrec públic. 

 

TERCER.- Que només l’Alcalde/ssa o el regidor/a delegat/da responsable de l’àrea 

organitzadora disposi d’assistència unipersonal gratuïta als espectacles, 

esdeveniments o activitats que es troben sota la seva coordinació. 

 

QUART.- Que la invitació a actes de protocol organitzats per tercers que superin 

l’àmbit de representació unipersonal de l’Alcalde/ssa, o regidor/a delegat/da 
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corresponent, es facin extensius a la totalitat de regidors que conformen el Ple 

municipal.   

 

CINQUÈ.- Que en cas que es consideri oportú la reserva d’una fila 0 en actes públics 

del municipi, aquesta sigui destinada exclusivament a persones estretament 

vinculades amb l’acte, homenatge o actuació que s’està duent a terme o a les que 

expressament es vol destacar per raó dels seus mèrits personals a fi de que 

efectivament siguin elles les protagonistes de l’event.  

 

SISÈ.- Que s’elabori un calendari de protocol comú i actualitzat per a tots els 

regidors amb el recull dels esdeveniments programats i extraordinaris amb 

identificació de si la representació protocol·lària i assistència és exclusiva de 

l’Alcalde, regidor/a delegat/da o obert a tots els regidors.” 

 

 El regidor Sr. Font manifesta que aquesta moció té una doble, triple vessant. La primera 

és que els regidors i grups polítics ja queden compensats per la seva tasca municipal, i, 

per tant, en ares a la transparència i a la normalitat funcional d’una administració del 

segle XXI no haurien de tenir cap privilegi extra. Es limiten a les seves atribucions i 

cadascú es paga allí on vol anar. I una segona vessant la de protocol, en el sentit de que 

les files zeros quedin reservades a les persones que s’estan homenatjant o que tenen 

algun rellevant interès en que s’estigui celebrant en aquell dia, i que, per tant, siguin 

aquestes les que si hi ha d’haver un lloc privilegiat l’ocupin. I, per tant, que quedi 

anul·lada qualsevol fila zero reservada a polítics locals simplement pel fet de ser polítics 

locals. I té un tercer punt, que és el fet de que hi hagi una agenda comuna amb totes les 

activitats protocol·làries que es realitzen des de l’Ajuntament per tal de que es pugui 

identificar ràpidament qui és partícip d’aquests actes protocol·laris. Si és limitat a 

l’alcalde/essa en la seva qualitat de màxim representant de l’Ajuntament. Si està obert a 

un regidor delegat concret o el mateix alcalde per les seves atribucions al respecte. O si 

està obert a la totalitat de regidors del Ple, en tant en quan a representants de la 

ciutadania del municipi d’Alella, i, per tant, s’habilita l’assistència a fi de conèixer els 



54 

 

actors i retre les condicions que l’activitat reclama. La moció és senzilla i la pretensió ha 

sigut de no posar-hi més formatge del que és imprescindible per limitar aquests actes 

protocol·laris, i es limita estrictament al que són els actes protocol·laris, i, per tant, no 

va més enllà donat que és matèria de ROM com avui han pogut anar veient. Durant 

l’exposició o la preparació d’aquesta moció ha comptat amb les aportacions de Gent 

d’Alella i de Convergència, i amb la mostra de suport del Partit Popular, i, en tot cas, han 

transaccionat sobretot coses de terminologia per adequar-la millor i el concepte 

d’alcalde/essa perquè també és veritat que vagin a saber. Tot pot passar en aquesta vida. 

Per tant, la sotmeten a votació. La última versió l’ha enviat aquest migdia. A continuació 

procedeix a llegir els acords ja transcrits anteriorment. Aquesta és la proposta. Ha tingut 

un petit ímput del que farien els grups de govern. En tot cas li agradaria conèixer-ho 

abans de la votació per si es pot en algun terme transaccionar poder-ho fer. 

 

El Sr. alcalde manifesta que li agraeix sincerament aquesta voluntat manifestada i 

reiterada de poder trobar un punt intermig d’acord per poder transaccionar aquesta 

moció. L’únic que la veritat és que li han estat donant voltes i no veuen com votar-la 

perquè parteixen d’un punt on amb el títol de la moció es planteja acordar la retirada de 

privilegis en actes públics i afavorir les condicions. Ell podria compartir amb ell que si 

l’alcalde o regidors de govern disposessin de targetes de crèdit això es considerés un 

privilegi, si disposés de vehicle oficial amb o sense xofer que això fos un privilegi, que 

tinguessin un aparcament reservat per l’alcalde també. Aquest alcalde amb els governs 

que ha encapçalat va retirar els tiquets de degustacions que es donaven als regidors i 

regidores de la Festa de la Verema, varen acordar que el dinar de la vellesa els regidors i 

regidores el paguessin, en actes com l’enotast qui va s’ho paga, en la programació dels 

concerts de Can Lleonart, el regidor de Cultura i servidor es paga les seves entrades. Els 

detalls bàsicament que per les èpoques de Nadal hi ha alguna empresa que pugui enviar a 

aquesta Alcaldia, es posen, des del primer any a sorteig del sopar dels treballadors. I 

l’única, personalment, que en cap cas és un privilegi però sí atenció protocol·lària que té 

aquest Ajuntament envers dels seus càrrecs electes, és el posar a la seva disposició dues 

entrades per poder assistir a un concert del Festival d’Estiu, a les que qualsevol d’aquests 
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regidors o regidores pot renunciar. Això potser el regidor Sr. Font ho considera un 

privilegi i el primer any creu que no ho va acceptar i el segon ho va posar a sorteig a 

Facebook. Respecte les posicions preferents, ell creu que és una opinió compartida que 

els representants de la ciutadania escollits per aquesta ciutadania, a segons quins actes 

han de tenir una posició preferent. I ell que recordi l’única posició preferent que tenen 

per aquesta Corporació és el dia de l’Ofici de Festa Major reservant dos bancs al davant 

perquè hi puguin estar els regidors i regidores. Més enllà del que són els actes 

estrictament protocol·laris en els que hagin de tenir una posició rellevant, sigui a peu 

dret o no, ell és el primer que seu a la primera cadira que troba en qualsevol dels actes, 

sigui a la última fila o a qualsevol lloc. I respecte dels actes protocol·laris que 

bàsicament es podrien trobar davant d’inauguracions o en algun cas posades de primera 

pedra, des de l’Alcaldia es fa una invitació formal a la Corporació en ple perquè 

assisteixin en aquests actes. La resta que no tenen una necessitat de presència d’aquests 

representants, doncs estan per tothom en a l’agenda d’activitats municipals per poder-hi  

assistir si ho creuen convenient. I respecte del que són les activitats dels privats que en 

un moment donat poden convidar en alguns representat d’aquest Ajuntament, sigui 

l’alcalde, sigui algun regidor concret o sigui la mateixa Corporació, el que es fa és 

traslladar des d’Alcaldia aquesta invitació a aquells representants que el privat ha 

considerat que volia convidar. Per tant, veuen que la moció el regidor Sr. Font la 

presenta perquè entén que les coses s’haurien de fer d’una altra manera, i ells entenen 

que se’ls pot criticar les coses que vulguin però que entén que poques respecte el que fa 

a privilegis i/o protocol. I bé, el regidor Sr. Font ja ho mencionava, quan encetin el meló 

del ROM, en els àmbits o espais on s’hagi d’acabar de definir alguna qüestió més, 

possiblement serà el lloc per discutir-ho. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que no ha aconseguit mai, fins al moment, poder-lo fer 

canviar d’opinió. Lamentablement no espera fer-ho ara, però sí que vàries coses. La part 

primera del discurs del Sr. alcalde ha estat dient tots els privilegis que han tret. 

Precisament acaben definitivament amb aquesta situació que no hauria de ser. La segona 

és respecte allò que ha dit d’adreçar als regidors corresponents a qui el privat vol 
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convidar. Aquí sí que l’ha preocupat perquè entén, precisament, i la moció feia 

referència, a dir  que a un acte lúdic privat no haurien de ser convidats els regidors o les 

persones que tenen la responsabilitat de regidories per la seva posició en la capacitat de 

decisió en l’àmbit de l’Ajuntament. I, per tant, és en aquest sentit també que anava la 

moció. Com ha dit el Sr. alcalde ja adreçarà a qui correspongui el privat, i precisament ell 

vol destacar aquest punt de la moció. És a dir, com a regidors no haurien d’assumir que 

privats, per la seva condició de regidors els puguin convidar a actes lúdics particulars. 

Per tant, per tot el que ha vingut a dir no entén el vot negatiu a la moció si la primera 

part, era un dir, ja l’han retirat i la segona ho faran. El punt sisè, el del calendari, creu 

que és bo i sa poder tirar endavant un calendari. Ell sí que s’ha trobat en situacions, i no 

sabria com definir-ho, d’anar emetent a veure si apareix el regidor d’agricultura. No sap si 

li correspon o no. Apareix el regidor d’agricultura o la regidora d’agricultura i ell no sap si 

hi ha d’anar o no. Apareixen els habitants de Carquefou i ell no sap si el protocol l’inclou, 

no l’inclou, com funciona.  Per tant, la proposta final de la moció és molt senzilla i clara, 

no té cap tipus d’emetència. Si el que molesta és el títol doncs endavant el canvien i li 

poden posar el títol que vulguin. I si consideren que no ho han parlat prou perquè no 

han tingut cap tipus de debat, si volen ell la retira, en parlen, i el setembre la porten. 

Però sí que creu que és important poder-ho parlar. I sí que creu que és important definir 

el protocol d’aquest Ajuntament. I és quelcom que no ha d’aparèixer estrictament en el 

ROM perquè és quelcom més d’ètica i no pas de legalitat. Per tant, els hi ofereix aquesta 

possibilitat. És una tercera via que poden escollir i que, per tant, poden abstenir-se a 

votar en contra i que ho poden parlar. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que agrair la porta que el regidor Sr. Font deixa en 

aquests moments oberta i celebra la capacitat i la voluntat negociadora. Ella pensa 

també que el Sr. Oriol Font els dóna una opció molt bona i, per tant, li demanaria a 

l’alcalde aquesta consideració, si ells volen debatre de cara al setembre. El Sr. Font 

preguntar-li si consideraria, per exemple, que desplaçar-se personal de l’Ajuntament amb 

un cotxe municipal és o no un privilegi. És un privilegi que va tenir en algun moment 

l’alcalde d’aquest Ajuntament i que ara ja no té. Sí que es veritat que es poden fer molts 



57 

 

avenços amb aquesta qüestió. Si l’alcalde li arronsa el nas, aleshores li preguntarà 

directament com es va desplaçar ell a l’acte inaugural del CAT de Teià, per exemple. En 

aquest cas perquè ella també hi era i hi va coincidir. Si hi va haver aquest desplaçament 

n’hi va haver molts altres. Si ell no se’n recorda ella li recordarà.  

 

El Sr. alcalde manifesta que respecte del que la regidora Sra. Marzo comenta, aquest 

alcalde acostuma a anar amb el seu vehicle a tot arreu. I respecte la inauguració del CAT, 

sincerament no sap a què es refereix perquè entén que va haver d’anar amb el seu 

vehicle. Ella deu tenir una altra imatge. En qualsevol cas, no ho sap. Però com li deia 

aquest alcalde utilitza el seu vehicle per desplaçar-se habitualment a qualsevol lloc. I, 

per tant, privilegi poc. I potser si alguna vegada aquest alcalde no ha disposat del seu 

vehicle propi, per anar a qualsevol reunió oficial o qualsevol acte oficial, ha estat agafar 

el vehicle d’aquest Ajuntament i desplaçar-se conduint-lo ell mateix. Dit això, aquest 

Ajuntament té una persona responsable de protocol que és l’Elisabet Vilaró, que és la cap 

de gabinet i, per tant, és qui sap de protocol i qui proposa, endreça, gestiona aquest 

àmbit. Per tant, en aquest Ajuntament, i quan parlava no parlava d’alcalde sinó 

d’Alcaldia, és l’Alcaldia qui gestiona les qüestions de protocol. Existeix una agenda de 

l’alcalde pública, visible. Existeix una agenda d’activitats general on queden recollides 

totes. I respecte de l’exemple de Carquefou, precisament, en la darrera visita de 

Carquefou se’ls va fer arribar un correu electrònic a tots els regidors indicant-los els 

diferents actes, àpats i trobades, en els que eren més que benvinguts de participar. Dit 

això, entoma la seva paraula de poder retirar aquesta moció i poder-ho parlar amb calma 

i plantejar-ho de cara el mes de setembre, tot dient-los que cadascú es podrà qüestionar 

el que vulgui, però creu que en general el govern que encapçala qüestionar la seva ètica 

li sembla lleig. Si està disposat a retirar-la s’emplacen a asseure’s tots dos. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que la moció en si no té cap tipus de suspicàcia, com ha 

intentat dir des d’un primer moment. Creu que és molt neutra i intenta ser més que res 

aclaridora i més que res de polir i que quedi clar per tothom com funciona. Dit això, 
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celebra que com a mínim es puguin asseure a parlar i segur que l’estiu els afavoreix a tots 

plegats. Per tant, retira la moció. 

 

El Sr. alcalde li dóna les gràcies. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ella el que no voldria és que es pensés que està 

intentant considerar que aquest Ajuntament no té una ètica en aquest aspecte, ni molt 

menys. Ella pensa que poden millorar molt en temes de protocol, de representació de tots 

els grups, i que segur que amb el ROM tindran també ocasió de millorar-ho. També està 

convençuda que el personal que hi ha a la casa ho fa el millor que pot. Amb el tema de 

l’agenda sí que pensa que hi ha molt a millorar. Hi ha un exemple concret i palpable que 

el van comentar amb l’alcalde fa molt pocs dies, i tenia relació amb com estava explicitat 

a l’agenda una hipotètica trobada amb el president. És una tonteria, però no és tanta 

tonteria. També sobre l’agenda hi ha molt a millorar. L’agenda d’aquest Ajuntament no 

incorpora, per exemple, i ho va consular fa un parell de dies, el Ple no surt a l’agenda. 

L’agenda té un llarg recorregut de millora, té un llarguíssim recorregut de millora. I 

sobretot la voluntat d’anticipació i la voluntat de poder tenir, com expressava l’Oriol i 

altres vegades ho han fet, una certa capacitat de calendaritzar les coses, és important. I 

no entra a qüestionar si és oportú o no és oportú, ni si és bo ni si no ho és, si és un 

privilegi o no ho és. Però al CAT ell s’hi va desplaçar amb el Sr. Borrajo, no sap amb quin 

vehicle. El va portar ell i no passa res. I com el va portar al CAT, en aquell moment per 

l’ocasió de la inauguració, doncs li consta que ha fet altres desplaçaments. I no passa 

res. És un privilegi o no, no ho saben. El Sr. Borrajo ara fa molts anys que no treballa en 

aquest Ajuntament.  

 

El Sr. alcalde manifesta que si la regidora Sra. Marzo té aquesta memòria, doncs una 

vegada en 13 anys s’ho haurà de qüestionar a ell mateix.    

 

A continuació, per part del ponent es retira aquesta moció de l’ordre del dia. 
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PRECS I PREGUNTES 

 

A) El Sr. alcalde manifesta que volia posar en coneixement de tothom o recordar que 

arrel de la denúncia que va presentar Alternativa per Alella – CUP, respecte de la 

llicència de Can Serra, varen agafar el compromís d’elaborar per part d’assessors o 

tècnics externs, un informe tècnic per part d’un arquitecte, que en aquest cas és el 

Sr. Josep Val, que havia estat arquitecte municipal d’aquest Ajuntament entre 2005 i 

2007 creu, i un advocat expert en urbanisme, el Sr. Ignasi Subirachs, i un informe 

jurídic per tal de poder avaluar com va ser concedida aquella llicència i, per tant, 

prendre les mesures pertinents al respecte. Avui els han entrat per registre aquests 

dos informes que posaran a disposició demà mateix del Sr. Font i de qualsevol d’ells, 

si així ho creuen oportú, dels diferents regidors dels grups municipals de l’oposició 

perquè puguin valorar aquestes conclusions dutes a terme per part d’aquests dos 

tècnics. El que sí els pot avançar és que donaran resposta formal a la denúncia de la 

CUP, del Sr. Font, a través d’un Decret en aquest mes d’agost. Han d’acabar d’avaluar 

de manera urgent el contingut d’aquests informes, tot i que van tenir una avançada 

oral aquesta mateixa setmana. I, després avança que el que sí que faran és obrir un 

expedient de restauració de la realitat urbanística i, conseqüentment, un expedient 

sancionador com a mínim per totes aquelles intervencions que s’ha fet fora de 

llicència que n’han estat unes quantes. Deixa aquesta intervenció aquí i donaria la 

paraula a la Sra. Nonell per donar una resposta que va quedar pendent de la Sra. 

Marzo, i continuarien el torn de precs i preguntes donant la paraula als diferents 

representants dels grups municipals. 

 

B) La tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que la Sra. Marzo va fer una pregunta a 

precs i preguntes de l’últim Ple en que demanava un informe sobre el nivell de 

respostes de les instàncies que rep l’Ajuntament dels veïns. Ella el que li ha dir a la 

Sra. Marzo és que en aquest moment des del que és l’OAC no poden donar-li aquest 

informe perquè les instàncies passen als diferents departaments i són els diferents 

departaments que van responent i no tenen en aquestes moments que ja estan 
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treballant per millorar el sistema dia a dia, una informació de tot el registre de 

sortida que ha fet. I aleshores no li pot fer aquest informe. Ho hauria de preguntar 

als departaments, no ho sap. Però ara estan millorant el sistema i evidentment 

treballant perquè això es pugui resoldre i tenir-ho perquè el que volen és donar la 

resposta, evidentment, als veïns, de la manera més extensa possible amb el nombre 

d’instàncies. Hi estan treballant. I també volia comentar i dir-li que en l’últim Ple 

també hi va haver la queixa de la regidora Sra. Marzo de que havia presentat una 

instància per consultar uns expedients d’urbanisme. Li agradaria dir-li que la 

treballadora del departament d’urbanisme va fer la seva feina molt bé, ella ho 

demanava per abans del Ple i del dia 28 de juny té un correu electrònic conforme 

podia passar per urbanisme perquè tenia una pila extensa d’expedients. I li sap greu 

que és una treballadora de l’Ajuntament. No pot deixar passar de fer aquest 

comentari perquè va fer correctament la seva feina. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que aquesta treballadora de l’Ajuntament va trobar 

a la taula una nota manuscrita seva donant-li les gràcies, un cop que va consultar els 

expedients que va ser una setmana després del Ple, perquè lamentablement per un 

problema que no acaba d’entendre, i ja la va estar intentant ajudar el Xavi Torres 

amb el tema del mòbil perquè no està rebent correus electrònics en el mòbil. Per 

tant, té algunes disfuncions, alguns problemes per accedir als avisos de correus. Va 

veure, quan hi va accedir, que hi havia aquest correu avisant-la de que ja tenia 

aquesta documentació però com li diu va ser a posteriori. Per tant, evidentment, la 

funcionària va fer bé la seva feina, només faltaria, i així li ho va agrair. La única 

qüestió a comentar és que donat que el sistema que tenen o que el sistema amb que 

s’han dotat per consultar la documentació és tenir-la accessible a la Sala de Juntes, 

que és un espai tancat amb clau, possiblement, el que té sentit és que quan hagin de 

consultar informació la puguin trobar, perquè és on la van a buscar si és física, a 

aquesta sala de Juntes. Per tant, que els funcionaris ho deixin a la seva taula no sap 

si és la manera que puguin intuir que allà trobaran les coses. No es dediquen a mirar 

les taules dels funcionaris. És un suggeriment perquè es valori la possibilitat de quan 
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demanin una informació estigui accessible a la Sala de Juntes, que és on consulten 

la informació de la Comissió de Comptes, de les Comissions Informatives, el Plens, 

etcètera. Ho posa a criteri del secretari o de l’alcalde, no sap qui ho ha d’establir. 

D’altra banda, comentar que com han viscut el nou funcionament del sistema de 

peticions i instàncies dels regidors, ha invertit un temps en parlar amb la 

responsable de l’OAC, de com funciona el sistema, d’intentar esbrinar quin és el 

circuit i com funciona aquest entramat. Té constància de que la responsable de 

l’OAC, ha lliurat a la tinent d’alcalde Sra. Nonell, com a regidora competent, un 

informe seu, l’any 2015 sobre l’OAC. Si no pot contestar com afirma les preguntes 

que li fa o aquest nivell de resposta al ciutadà, li demana si us plau que li faciliti 

còpia de l’informe que la responsable de l’OAC va fer de l’activitat de l’OAC el 2015.  

 

 La tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que li serà tramès aquest informe. No hi ha 

cap problema. De cara el tema dels expedients, la regidora Sra. Marzo té un 

ordinador que se’ls va donar i allà deu rebre tots els correus electrònics. I bé, que 

estiguin a la Sala de Juntes, ella estava en contacte amb la treballadora i creu que 

tot això es podia solucionar. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ja li diu que s’han mirat, s’han consultat i s’ha 

deixat nota a la treballadora. Només demana que la informació es deixi a la Sala de 

Juntes que és on està previst que es deixi la informació. I d’altra banda, lamenta 

molt que la tinent d’alcalde Sra. Nonell li hagi de contestar aquesta pregunta 

d’aquesta manera perquè si ells tenen un reglament aprovat des de fa 18 mesos, que 

en 30 dies es contestarà al veïns, i no tenen capacitat en aquests moments, 18 

mesos després, de saber com està una instància d’un veí, doncs que s’ho faci mirar si 

us plau. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que els demanaria que a precs i preguntes que poguessin fer 

cadascun d’ells, amb l’ordre que prefereixin, facin els diferents, precs, les diferents 

preguntes, les diferents exposicions, i van responent un a un. I una vegada hagin 
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decidit que ja han fet tots els precs i preguntes, doncs si després allò diuen que ara 

els agradaria que, doncs bé els demanaria que ho poguessin fer d’aquesta manera per 

tal d’endreçar i anar el més àgils possibles. I sempre si hi ha un últim, segur que el 

trobaran, però ho han d’intentar centrar. 

 

C) El regidor Sr. Font manifesta que està bé com a sistema però el problema és que 

llavors potser estan barrejant molts temes conjuntament. Per tant, ell creu que sí 

que està bé poder separar temes diversos per si hi ha debat. Perquè exposar cinc 

temes i debatre a l’hora cinc temes sí que una “majarada” i  no queda clar. Dit això, 

la seva primera intervenció va dirigida a la família Moraleda. Li sap greu la 

interpretació que s’ha fet de la seva gesticulació, exagerada segurament, no té res a 

veure a nivell personal amb ells. En tot cas, quan es veu, es percep una agressió 

verbal, en aquest cas, cap a una persona, si a sobre està la família al davant també 

és una agressió cap a tota la família perquè així és com es sent sobretot per familiars 

pròxims. Per tant, si ho han percebut com una agressió cap a ells els demana 

disculpes i que transmetin aquestes disculpes a la seva família. I dit això, i deixant 

de banda aquest cantó personal, sí que ha trobat molt patètic des de la part que els 

pertoca portes endins, la forma d’elecció del jutge de pau substitut donat que el 

jutge de pau substitut la gràcia és que s’intenta trobar un consens. L’elecció de jutge 

de pau és un procés que ha de partir o la seva naturalesa és que hi hagi el major 

consens possible, donat que s’intenta englobar la màxima representació, més que la 

representació el sentit comú perquè al final els remet a l’elecció dels bons homes, 

aquesta figura compartida per tothom del que representa una persona que ha de ser 

jutge, que té ni més ni menys que el poder de decidir la veritat sobre casos menors. 

Per tant, la tramitació que han fet, de portes endins, creu que ha estat molt 

lamentable. Primer, la votació secreta. Bé, primer no haver pogut parlar abans, no 

haver-hi hagut el fòrum de parlar, d’escollir per unanimitat el jutge de pau que és la 

forma natural d’escollir un jutge de pau o un jutge de pau substitut. És a dir, tothom 

està d’acord, aproximen i llavors s’acorda per unanimitat. Aquesta és la forma natural 

que hauria de fer-se o entén, a nivell personal, que s’hauria de fer una selecció de 
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jutge de pau. Segon, en fer una votació secreta. I, tercer, i aquí sí que toca, creu 

que des de govern s’haurien de limitar que a l’hora d’escollir una persona que se li 

suposa una independència total respecte el govern municipal, posar com a jutge de 

pau algú que ha anat a les llistes d’un partit en les presents eleccions que els han 

portat a formar el govern, la composició que té aquest Ple, no li sembla gens 

correcta. Per tant, lamenta molt la forma de tramitació. No té cap dubte de la 

persona en si, és a dir que no li genera cap tipus de suspicàcia en quan a la seva 

persona, però sí que creu que la tramitació no ha estat ben feta i ha sigut una 

mostra de quan la majoria absoluta es transforma en absolutisme perquè no hi ha 

hagut cap tipus de diàleg i ha sigut la imposició a criteri del secretisme del vot 

secret. Ho lamenta molt. Segurament, no en té cap dubte, les funcions es compliran 

correctament com correspon a un jutge de pau, però no li sembla que sigui la forma 

en que s’ha d’escollir a un jutge de pau. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que es troben en un procés en que les persones veïnes 

d’Alella, lliurement poden presentar la seva candidatura, en aquest cas per ocupar 

aquesta posició de jutge/essa substituta. Entén que en el moment que són dues 

persones, cada membre d’aquesta Corporació pot creure que l’una o l’altra, en aquest 

cas, és la millor d’aquestes persones per poder ocupar aquesta posició. La votació 

secreta. Ell ha votat la Sra. Rosa Moraleda, però en qualsevol cas és una manera de 

votar pel que fa a les persones igual que quan en aquesta mateixa sala es tria el nom 

del candidat que ha de ser l’alcalde o alcaldessa, doncs també es fa una votació 

secreta perquè és una qüestió personal. El fet d’anar a llistes alguna vegada 

inhabilita a alguna persona? Ja li ben diu ell que en cap cas se li va passar pel cap 

suggerir a cap persona que anés a les seves llistes que es presentés a aquest càrrec o 

en qualsevol altre. És una decisió personal, i ell creu que aquest fet de participar en 

les llistes electorals és un fet que és sa per la democràcia, i com deia no inhabilita la 

persona. És mes, l’actual jutge de pau, no sap si actualment, però durant uns anys va 

estar militant en un partit i això no el va inhabilitar perquè pogués ser triat jutge de 

pau i també ho reconeix amb el seu vot, i amb un partit que no era el seu.  
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 El regidor Sr. Font manifesta que el Sr. alcalde ha barrejat. Una cosa és que alguna 

vegada, perquè òbviament l’activitat política no és un handicap, no és una malaltia 

que tinguin els presents i que hagi tingut altra gent, sinó que és molt sa, però una 

cosa és quan s’ha pogut presentar en altres ocasions i l’altra és que en la present 

ocasió t’hagis presentat i que coincideixi el partit amb majoria absoluta amb la llista 

que la persona proposada surt escollida. Aquest és el matís important. I, sobretot, 

quan es tracta del jutge de pau, que és algú que ha discernir el que és cert del que 

no és. El que determina imparcialitat absoluta. I llavors, és normal que el mandat en 

el qual s’escull el jutge de pau doncs s’intenti trobar una persona de consens que no 

tingui una significació política evident en aquell moment i context. En tot cas ho 

deixen així. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que recordar-li que el Sr. alcalde considera que és 

tan important la presència en les llistes com per haver decidit que els membres de 

llistes no intervenen en el moment de precs i preguntes en el Ple. En el moment que 

acaba precs i preguntes i comença el públic, imaginis. Tampoc vol barrejar peres, 

però el que no voldria és que es trobaran d’aquí molt poc, segurament i espera, 

treballant amb el tema de la tria del síndic de les persones i si en aquests moments 

amb el tema del jutge de pau el govern considera que no és rellevant que es triï una 

persona que estava a les llistes de qualsevol dels partits, que faran quan hagin de 

triar el síndic municipal. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que entén, ara pensant, que aquest és un debat més enllà. 

Que ara hi hagi hagut la intervenció perquè el regidor Font doncs havia manifestat la 

voluntat de participar, el debat l’han hagut de tenir en el punt tres de l’ordre del dia. 

Ara l’han obert, però hi ha hagut un debat. Ell, després d’aquests anys en aquest 

Ajuntament, com alcalde, creu que la interacció del jutge de pau respecte de 

l’Ajuntament és molt limitada, vaja ell no en té una consciència, ni constància, sent 

el màxim representant de l’Ajuntament. En qualsevol cas, una persona pot presentar-
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se en aquest càrrec i quan hagin de parlar de la posició del defensor del ciutadà o 

del síndic de greuges d’Alella, doncs estaran en un altre àmbit, que aquesta persona 

sí que tindrà una interacció clara amb l’Ajuntament, i que no és el cas del jutge o 

jutgessa de pau. 

 

D) La regidora Sra. Marzo manifesta que ha fet arribar als portaveus el que ha publicat 

La Vanguàrdia avui sobre l’incident que hi ha hagut aquí a la instal·lació de Teià. 

Saben que hi ha algunes persones ferides i només és una reflexió perquè ho ha posat 

en el xat com una qüestió que no té perquè tenir una relació directa, però que la 

situació que tenen del camp municipal d’esports és la que és. Aquest govern ha 

decidit mantenir el projecte al calaix un any més, i francament fer la reflexió de que 

des del seu punt de vista ho haurien d’entomar amb una mica més, com a mínim, de 

prevenció. Això com a prec. Com a preguntes, fa molt temps que l’alcalde no els posa 

al dia de en quina situació està els escolapis i li agrairia si us plau que els pogués 

facilitar aquesta informació. I també, una altra qüestió que té a veure amb el tema 

de la fibra òptica que ja fa alguns mesos que en van parlar. Vol saber si s’han produït 

avenços sobre la informació que els va donar en aquell moment. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que respecte el prec del camp de futbol, ella sap que ha estat 

la intervenció manifestada tant en el PAM com per aquest Ajuntament perquè es 

pugui dur a terme a l’estiu, entre temporades de l’any que ve. I, per tant, procediran 

a fer-ho d’aquesta manera. A Teià hi ha hagut aquest desgraciat accident amb 

aquestes dotze persones ferides de consideració, però valoren que tot i que el camp 

d’esports municipals d’Alella és millorable, i per això tenen un projecte per arranjar 

una part d’aquest camp, saben que és millorable i per això ja tenen previst actuar. 

Doncs actuaran l’any que ve. Respecte de la finca dels Escolapis, pràcticament repetir 

el mateix que va dir la darrera vegada. Que ara fa uns mesos o poc més d’un any, 

potser 14 o 15 mesos, hi va haver un inversor que va comprar la part dels jardins i 

que té el coneixement que hi ha un procés de negociació amb l’entitat bancària 

propietat de la part dels edificis per tal de poder adquirir aquesta segona propietat, 
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per intentar tirar endavant un projecte. En aquests moments, fins on ell sap a data 

d’avui, la situació és aquesta. I respecte de la fibra òptica, com saben, hi ha el 

desplegament de Telefònica que és possible que encara té algun punt negre que no 

dóna cobertura a alguns dels veïns. Saben que Telefònica ha anat demanant 

llicències d’intervencions per tal d’arranjar alguns punts concrets. Avui no li pot 

respondre amb exactitud. Pren nota i li respondrà amb detall en el proper Plenari o si 

ho té abans, ho farà abans. Però en qualsevol cas, en el proper Plenari.   

   

E) El regidor Sr. Font manifesta que demana que convoquin el Pla Local de Seguretat 

quan puguin perquè ja que tenen les càmeres, ell creu que correspondria abans de 

posar-les en funcionament fer una mínima reunió. En tot cas, ja ho decidiran o ja ho 

parlaran. Creu que tocaria fer la reunió del Pla Local de Seguretat perquè ja fa quasi 

un any que ho porten arrossegant i estaria bé.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que al respecte, com ha dit abans, la plena operativitat del 

sistema entre demà i aquesta propera setmana, pendents d’acabar de fer alguna 

prova, tot i que el sistema està funcionant i recollint informació, el sistema d’avisos 

encara no està actiu i esperen que ho estigui demà o primers de la propera setmana. 

I una vegada estigui operatiu i coneguin amb exactitud el seu funcionament faran 

aquesta reunió, sigui l’última setmana d’agost o abans de la Festa de la Verema, que 

creu que s’ho poden plantejar. Entén que serà el moment a partir d’aleshores. També 

hi havia la voluntat de poder esperar, disposar del nou cap de la Policia Local per 

poder encetar aquests treballs. Sí que és cert que hi ha uns treballs previs que s’han 

anat fent i que poden plantejar avançar alguna cosa. 

 

 El regidor Sr. Font manifesta si funciona també el gravat perimetral. I en cas de que 

no funcioni si els avisaran quan es posi en funcionament la gravació perimetral.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que quan es referix a gravació perimetral a què es refereix. 
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 El regidor Sr. Font manifesta que no només la matrícula sinó el cotxe i la foto que fa 

al voltant per les capacitats que tenen les càmeres que s’han instal·lat. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que el sistema recull la lectura de la matrícula i una 

fotografia del vehicle, estàtica del moment. 

 

 El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que què s’entén per estàtica. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que és una fotografia, que no és un vídeo. Una fotografia 

estàtica és redundant en si mateix.  

 

 La regidora Sra. Bloss manifesta que si de tot el cotxe i les persones que estan a dins 

també.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que agafa una fotografia del vehicle, si és per darrera no es 

veu cap persona, si és per davant no ha vist cap fotografia. Però hi ha la possibilitat 

entén, en funció de la posició del moment de la fotografia i dels passatgers del 

vehicle.  

 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió, essent les 22 hores 

15 minuts, de la qual s’estén aquesta acta que, com a secretari, CERTIFICO. 

 


